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  گروه خبر // مدیــر عامل فولاد هرمزگان 
ضمن گرامیداشت هفته دفاع مقدس، کسب 
رکورد ماهیانه تولید را بــه همکاران خود 
تبریک و اظهار امیدواری کرد، این شــرکت 
با همت و تلاش، همچنان در مســیر تعالی و 

بهبود مستمر گام بردارد.  
  به گزارش خبرنگار دریا؛  متن پیام مهندس فرزاد 
ارزانی به این شرح است: با سلام خدمت همکاران 
گرامی  هفته دفاع مقدس یادآور جانفشــانی ها ، 
ایســتادگی ها و مبارزاتی است که اعتلای  ایران 
اسلامی را به ارمغان آورد. ما در فولاد هرمزگان و 
در سال جهش تولید با استعانت از خداوند متعال،  

از ابتدای سال عزم خود را برای تجلی بخشیدن به 
این شــعار بزرگ، جزم کردیم و با برنامه ریزی و 
مدیریت فرآیندها که در انسجام و کارگروهی تجلی 
یافته است  و با تلاش و کوشش و درک متقابل از 
یکدیگر و استفاده موثر از امکانات توانستیم رکورد 
ماهیانه تولید را پس از دو سال در شهریور ماه با 
تولید ۱۳۷،۳۹۱ تن تختال محقق سازیم. کسب این 
رکورد سبب غرور و سربلندی برای کلیه همکاران 
اســت. اینجانب افتخار حاصل شــده را به کلیه 
همکاران عزیز تبریک عرض می نمایم و امیدوارم 
با یاری خداوند و همت و تلاش هر چه بیشــتر، 
همچنان در مسیر تعالی و بهبود مستمر گام برداریم. 

کسب رکورد تولید در فولاد هرمزگان 

آگهي مزايده عمومي 

شركت تعاوني كاركنان سازمان منطقه آزاد قشم 

نوبت دوم

به استناد مصوبه مجمع عمومي مورخ 1398/08/23 شركت تعاوني كاركنان سازمان منطقه آزاد قشم 
در نظر دارد  نسبت به فروش يك قطعه زمین به متراژ 951/7 با كاربری تجاری ـ خدماتی واقع در شهر 
قشم-سايت سمن جنب هتل آتامان به شماره پلاك 1939 را از طريق مزايده عمومي با شرايط ذيل به 

فروش برساند.
 متقاضیان می توانند  پس از مطالعه كامل شــرايط مزايده، پیشنهادات خود را تا پايان وقت اداری روز 
دوشنبه مورخ 1399/07/14  بصورت كتبی  به نشانی قشم - میدان شهداي گمنام مجتمع كوثر شركت 

تعاوني كاركنان سازمان منطقه آزاد قشم تحويل نمايند.
1- قیمت پايه كارشناسي مبلغ 38.068.000.000 )سي و هشت میلیارد و  شصت و هشت میلیون( ريال 

مي باشد.
2 -متقاضیان بايســتی همراه با ارسال تقاضای كتبی و اعلام مبلغ پیشنهادی، معادل 5%  )پنج درصد ( 
قیمت پايه از بهای  زمین را طبق جدول پیوست جهت تضمین شركت در مزايده بصورت نقدي به شماره 
شبا 680130100000000206488634 نزد بانك رفاه شعبه مركزي قشم يا ضمانت نامه بانکی بنام 

شركت تعاوني كاركنان منطقه آزاد قشم را به پیوست تقاضای شركت در مزايده ارسال نمايند.
3- مهلت دريافت اسناد از زمان انتشار آگهي به مدت 7 روز مي باشد.

4 - به پیشنهادات مبهم، مخدوش و فاقد ضمانت نامه بانکی و يا كمتر از 5 % قیمت پايه، ارسال شده 
بعد از مهلت مقرر  يا ارسال از طريق دورنگار و  پست  الکترونیك و دستی، ترتیب اثر داده نخواهد شد.

5 - كلیه هزينه های مربوط اعم از نقل و انتقال ، انتشار آگهی و اطلاعیه، كارشناسی زمین،  امور مالیاتی،  
ثبت اسناد، دفترخانه و غیره بعهده برنده مزايده می باشد.

6- شركت در مزايده برای عموم آزاد می باشد.7- شركت تعاوني در قبول يا رد پیشنهادات مختار است.
8- جلسه بازگشايی پاكت های  مزايده روز چهار شنبه مورخ 1399/07/16 ساعت 15:00 در محل دفتر 

شركت تعاوني كاركنان سازمان منطقه آزاد قشم  می باشد.
9ـ  روی پاكت ارسالی الزاماً قید گردد مربوط به آگهی مزايده » زمین سايت سمن مي باشد«.

10ـ برنده مزايده بايســتی حداكثر ده روز  پس از اعلام، بهای  پیشنهادی را بصورت نقدی به حساب 
شركت تعاوني واريز نمايد.

11 ـ عدم واريز بهای پیشنهادی توسط برنده مزايده در مهلت مقرر،  به منزله انصراف از خريد تلقی و  
سپرده ايشان به نفع شركت تعاوني كاركنان ضبط خواهد شد.

12 - ســپرده نفرات اول و دوم و  ســوم مزايده تا زمان تسويه حساب كامل توسط برنده مزايده،  نزد 
شركت تعاوني  باقی خواهد ماند.

13ـ چنانچه برندگان اول، دوم و ســوم مزايده در مهلت مقرر و برابر شرايط اعلام شده اقدام نکنند، 
سپرده ايشان  به ترتیب به نفع شركت تعاوني  ضبط خواهد شد.

به عنوان بزرگترین سرمایه گذاری بنیاد مستضعفان؛

فاز ۲ فولادسازی 
در فولادكاوه جنوب كیش افتتاح می شود

         

  گــروه خبر// مدیرعامل هلدینگ کاوه پارس وابســته به 
بنیاد مستضعفان، از افتتاح فاز ۲ فولادسازی شرکت فولاد 
کاوه جنوب کیش به عنوان بزرگترین ســرمایه گذاری بنیاد 

مستضعفان خبر داد.
  به گزارش خبرنگار روزنامه دریا، سید محمد اتابک با اشاره به افتتاح 
فاز دوم فولاد کاوه جنوب کیش به عنوان بزرگترین سرمایه گذاری 
بنیاد مســتضعفان از ابتدای انقلاب تا به امروز، اظهار کرد: فاز دوم 
فولادسازی شرکت فولاد کاوه جنوب کیش، با سرمایه گذاری ۳۱۱ 
میلیون یورو از سوی بنیاد مستضعفان در مدار تولید قرار گرفته است.
مدیرعامل هلدینگ گسترش صنایع معدنی کاوه پارس وابسته به بنیاد 
مستضعفان گفت: با بهره برداری از فاز دوم این مجموعه، ۱.2 میلیون 
تن به ظرفیت تولید شمش در کشور و شرکت فولاد کاوه جنوب کیش 
اضافه می شود و ظرفیت تولید در این شرکت به سالانه 2.4 میلیون 

تن شمش فولادی خواهد رسید.
  وی با بیان اینکه با احتســاب ظرفیت تولید در فاز دوم فولاد کاوه 
جنوب کیش، ســهم تولید فولاد در این شرکت به حدود ۱0 درصد 
تولید فولاد کشــور ارتقاء می یابد، افزود: ایــن میزان تولید باعث 
می شود تا رتبه فولاد کاوه جنوب کیش در میان تولیدکنندگان فولاد 

کشور از جایگاه هفتم به رده چهارم ارتقاء یابد.
  اتابک با تاکید بر احداث فاز دوم فولاد کاوه جنوب کیش در سال 
جهش تولید و در راستای تحقق اقتصاد مقاومتی گفت: برای نخستین 
بار در کشــور یک خط تولید فولادی، به صورت کامل، به دســت 
متخصصان ایرانی انجام شد و این موفقیت بزرگ در شرایطی به دست 
آمد که کشــور و صنعت فولاد ایران، تحت سخت ترین تحریم های 

خارجی قرار داشت.
  وی با اشاره به نقش احداث فاز دوم فولادسازی شرکت فولاد کاوه 
جنوب کیش، در اشتغال زایی نیروهای بومی استان هرمزگان گفت: 
با بهره برداری از فاز دوم فولاد کاوه جنوب کیش، اشــتغال مستقیم 
و غیرمستقیم فعلی کارخانه به 2 برابر افزایش خواهد یافت که تماماً 

از جوانان متخصص و نیروهای بومی استان هرمزگان خواهند بود.
  مدیرعامــل هلدینگ کاوه پارس وابســته به بنیاد مســتضعفان 
خاطرنشان کرد: ســرمایه گذاری برای احداث فاز دوم فولاد کاوه 
جنوب کیش بزرگترین ســرمایه گذاری بنیاد مستضعفان بوده و در 
آینده با راه اندازی کارخانه های کنستانتره و گندله، به تکمیل زنجیره 
تولید فولاد منجر می شود.به گفته اتابک، فاز دوم فولادسازی شرکت 
فولاد کاوه جنوب کیش روز شــنبه 5 مهــر، با حضور رئیس بنیاد 

مستضعفان و معاون اول رئیس جمهور افتتاح می شود.

به عنوان بزرگترین سرمایه گذاری 
بنیاد مستضعفان؛

فاز ۲ فولادسازی 
در فولاد کاوه جنوب کیش 

افتتاح می شود

صفحه 1 را بخوانید

رییس مجمع نمایندگان هرمزگان:
 سهمیه پذیرش دانشگاه فرهنگیان 

هرمزگان نصف شده است
محرومیت سهم محلات بندرعباس

 از اقتصاد هرمزگان
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2 هرمزگاني ها قاچاقچی نیستند



پشت پرده سیاست 

موج کنایه ها به افتضاح ماشه 
درحالی که انتقادها از اقدام کاخ سفید درباره فعال سازی مکانیسم ماشه درداخل 
آمریکا هم اوج گرفته ترامپ هم ترجیح داد در سخنرانی مجمع عمومی با سکوت 
از این افتضاح عبور کند. نیمه شب یک شنبه دولت آمریکا نتوانست حرف خود را 
به کرسی بنشاند و کشورهای جهان را برای استفاده از مکانیسم ماشه قانع کند؛ از 
آن پس بود که سیل طعنه ها و انتقادها به سمت سیاست های کاخ سفید روانه شد؛ 
تا جایی که جان بولتون مشاور سابق امنیت ملی آمریکا و چهره بسیار ضد ایرانی  
نیز در صفحه توئیتر خود پافشاری آمریکا بر استفاده از گزینه ماشه را تاسف بار 
توصیف کرد:» تلاش شکست خورده دولت ترامپ برای »بازگرداندن تحریم ها«، 
به طرز طعنه آمیز و تاسف آوری تلاش های ایالات متحده برای از بین بردن برنامه 
هسته ای نظامی ایران را تضعیف خواهد کرد.« اگر چه آمریکایی ها مایل نیستند که 
این » نه « جهانی را شکست خود اعلام کنند اما درلابه لای سخنانشان تلویحا به 
این شکست معترف هستند؛ در همین زمینه، »الیوت آبرامز« نماینده ویژه آمریکا 
در امور ایران از فاصله ای که بین اروپا و آمریکا افتاده پرده برداشــته و با ابراز 
ناراحتی از عدم همراهی اروپا درخصوص سیاســت های این  کشور اعلام کرده 
که از »کشورهای اروپایی ناامید شده است«، شکستی که گزارشگر بی بی سی نیز 
با عکسی جالب آن را این گونه در صفحه توئیتر خود توصیف کرده است:»پاسخ 
دولت  ترامپ به دست رد بی سابقه شورای امنیت به تلاش هایشان: جلوی دوربین 
آمدن وزرای خارجه، دارایی، دفاع و تجارت و خواندن نام چند نهاد و شخصیت 
اضافه شده به لیست تحریم شدگان. کاری که هر چند هفته معمولا در بیانیه های 
وزارت دارایی انجام می شه.« به گزارش فارس در همین راستا » استفان والت« 
استاد آمریکایی مشــهور روابط بین الملل در دانشگاه هاروارد ادعای پمپئو وزیر 
خارجه کشورش  که گفته بود » بازگشت خودکار تحریم های ایران اجرایی شده« 
را غیر واقعی خواند  و آن را به سخره گرفت :» توجیه آمریکا به جز چند کشور 
معــدود هیچ طرفداری ندارد و این موضع همچنان مبهم اســت که دولت آمریکا 
چگونه به طور یکجانبه می تواند تحریم های چندجانبه را اجرا کند.« انتقادی که  
چندی قبل هم  مورد توجه واشنگتن پست  قرار گرفته بود و این نشریه آمریکایی 
با مبهم خواندن سیاست هایی که دونالد ترامپ در پیش گرفته این سوال را مطرح 
کرده بود که چگونه » واشنگتن « به طور یکجانبه می تواند تحریم های چند جانبه 
را اجرا کند؟شاید همین حجم بالای انتقاد ها از سیاست کاخ سفید در این زمینه 
باعث شد تا ترامپ هم در سخنرانی سالانه خود هیچ اشاره ای به شکست فاحش 
دولتش در عملیاتی کردن مکانیسم ماشه و انتقاد از کشورهایی که به این خواسته 
تن ندادند، نکند چرا که دراین صورت باید زمان زیادی از سخنرانی اش را به نام 

بردن از این کشورها اختصاص می داد.
آژیر قرمز کرونا در ادارات بلند شد

بر اساس گزارش روزهای اخیر یک مسئول مهم دولتی به تعدادی از اعضای کابینه، 
مشخص شده به رغم تاکیدات و بخشنامه های صورت گرفته، آمارها حکایت از 
افت رعایت دســتورالعمل های بهداشتی و پیشگیرانه در خصوص جلوگیری از 
شیوع ویروس کرونا دارد به گونه ای که استفاده از ماسک و برخی موارد مهم دیگر 
همچون فاصله گذاری اجتماعی، هم در میان کارمندان دستگاه های دولتی و هم 
در میان مراجعه کنندگان به ادارات کاهش داشته و از سوی مدیران نیز توجه لازم 

به این رفتارها نمی شود.
تازه های مطبوعات

آرمــان ملی- در ادامه پالس های منفی اصلاحــات به حمایت از لاریجانی در 
انتخابات ۱400 این بار رســول منتجب نیا فعال سیاسی اصلاح طلب در گفت و 
گو با این روزنامه گفت : »اصلاح طلبان نباید به سمت اصولگراها و اعتدال گراها 

بروند.... کاندیدای اجاره ای تکرار اشتباه است.«
هفت صبح- این روزنامه در گزارشــی با عنوان »چراغ قرمز رو به روی استارت 
آپ ها« نوشت : »شــورای عالی فضای مجازی سندی را با هدف بهبود فضای 
رقابتی و ضد انحصار ابلاغ کرده که عملا نتیجه آن محدودیت های تازه ای برای 

پلتفرم های اینترنتی است.«

به یمنی ها موشک نمی دهیم بلکه تجربیات دفاعی منتقل می کنیم 
سخنگوی ارشد نیروهای مســلح با بیان این که این گونه نیست که کشورمان 
موشــک در اختیار یمن قرار بدهد، تاکید کرد کــه ما تجربه فناوری در حوزه 
دفاعی را به آن ها منتقل کردیم و یاد گرفته اند خودشان موشک و پهپاد و سلاح 
در یمن تولید کنند. به گزارش فارس، سردار ابوالفضل شکارچی با اشاره به این 
که مردم یمن بر خلاف آن  چیزی که دشمن از آن ها نشان می دهد، مردم بسیار 
فرهیخته و دانشــمندی هستند، اذعان کرد که مردم یمن توانسته اند در کمترین 
زمان ممکن خودشــان موشک و پیشرفته ترین پهپادها را بسازند و در جنگ 
الکترونیک هم بســیار ماهر و پیشرفته هستند. سردار شکارچی  در خصوص 
همکاری های نظامی بین ایران و سوریه گفت:» به تازگی در سفری که ریاست 
ستاد کل نیروهای مسلح به سوریه داشتند، به درخواست دولت سوریه این بحث 
پدافند هوایی قرار شد تقویت شود و به دنیا هم اعلام کردیم که ما این قرارداد را 

با دولت سوریه داریم و حتما هم آن را تقویت می کنیم.« 
پاســخ ایران به یاغی گری های آمریکا در ماجرای تحریم ها کوبنده خواهد 

بود
ســخنگوی وزارت خارجه تاکید کرد که پاســخ ایران به هرگونه سرکشی و 
یاغی گری آمریکا علیه کشورمان، کوبنده و بدون لحظه ای تردید خواهد بود. به 
گزارش ایســنا، سعید خطیب زاده در پاسخ به سوالی درخصوص استفاده ایران 
از ماده 5۱ منشــور سازمان ملل متحد در برابر اقدامات احتمالی آمریکا علیه 
کشورمان با توجه به ادعا و اصرار این کشور مبنی بر بازگشت تحریم های پیشین 
شورای امنیت سازمان ملل متحد علیه ایران، با بیان این که حق دفاع مشروع یک 
حق شناخته شده در حقوق و نظام بین الملل است، اظهار کرد: »اگر حاکمیت ملی 
و کیان  کشوری به هر نحوی از انحا مورد تعرض قرار بگیرد، قطعا هر کشوری 
از جمله ایران می تواند از این حق مشروع که یک حق مسلم شناخته شده است 
برای دفاع از خود استفاده کند.« وی در ادامه تاکید کرد:» درباره آمریکا نیز پیام 
روشن است، پاسخ ایران به هرگونه سرکشی و یاغی گری آمریکا کوبنده و بدون 

لحظه ای تردید خواهد بود.« 
مدیران دولتی بخشنامه ها را با QR code تحویل می گیرند

یک نهاد مسئول در دولت با ارسال نامه ای در روزهای اخیر خطاب به مدیران 
تعدادی از ســازمان ها و ادارات دولتی در تهران و اســتان ها ضمن تشــریح 
دستورالعمل جدید صادرشــده در خصوص نحوه رسیدگی به برخی تخلفات 
در مجموعه های مربوطه، از مخاطبان خواســته است در راستای تحقق برنامه 
دولت الکترونیک، برای اســکن QR code موجود در بخشنامه توسط گوشی 
 هوشــمند خود اقدام کنند تا همه مســتندات و پیوست های آن در اختیارشان 

قرار بگیرد.
انعکاس

الــف نوشــت:  احمد توکلی رئیس ســازمان دیده بان شفافیت و عدالت طی 
مکاتبه ای خواســتار عذرخواهی مجلس از مردم بابت تحویل ۳50 خودروی 
لوکس به نمایندگان شد و از آنان خواست تا با بازگرداندن آن ها، خودروهای 
ارزان تری را برای خدمت جایگزین کنند. احمد توکلی رئیس این نهاد در نامه 
خود تصمیم مجلس در تامین خودرو را اشــتباه ارزیابی کرده و از نمایندگان 

خواسته از این بابت از ملت پوزش بخواهند.
جام نیوز نوشت : روزنامه نیویورک تایمز، چند روز پیش، یک آگهی تمام صفحه 
درباره یک زندانی در ایران}نسرین ستوده { منتشر کرده است. اما این آگهی یک 
ویژگی خاص دارد: بالای عکس نوشته شده AdVeRTISeMeNT )یعنی 
 PAId foR by The ceNTeR foR huMAN آگهی( و پایینش هم نوشته شــده
RIghTS IN IRAN )پرداخت شــده توسط مرکز حقوق بشــر در ایران(.این دو 

عبارت باعث شده تا سوالاتی برای فعالان مجازی ایجاد شود. چنین آگهی در 
نیویورک تایمز حــدود ۱0۹ هزار دلار )یعنی حدود دو میلیارد و ۹50میلیون 
تومان( هزینه دارد. حالا این ســوال مطرح است که این پول از کجا تامین شده 

است؟ و هدف از این تبلیغات چیست؟

         

رییس کل دادگستری هرمزگان خبر داد

انهدام باند قاچاق مواد مخدر در بندرعباس

  
سرمقاله

هرمزگاني ها قاچاقچی نیستند
   اگر زمینه اشــتغال برای جوانان هرمزگاني فراهم شود، بیشتر آنها 
حتی به ســراغ مشاغل کاذب و کم بها نمی روند تا چه برسد مشاغلی 
که برچسب قاچاقچی به آنها زده شود. از طرفی دیگر هنوز گویا معنا 
و مصداق قاچاقچی برای برخی ها مشخص نیست که قاچاقچی های 
ســازمان یافته را با کسانی که دو قلم جنس را فقط برای امرار معاش 
منتقل می کنند، به آنها نیز مــی گویند قاچاقچی. به صیاد مجوز داده 
نمی شود و کسانی که شغل آبا واجدادی شان را می خواهند ادامه دهند، 
می گویند صید قاچاق دارند وآنهایی که باصیــد ترال، دریا را جارو 
می کنند، گویا قاچاق نیســت برای برخی مسئولان و مدت زیادی این 
نوع صید را ادامه دادند و اگر ســپاه و دستگاه قضایی اقدام نمی کردند، 
همچنان به غارت دریا ادامه می دادند و زندگی صیادان مجوزدار هم به 
مخاطره انداخته بودند. این مردمانی که بدنبال راهی برای معیشت هستند، 
حتی معنای قاچاق را هم نمی دانند و فقط برای شان مهم است که بتوانند 
امرار معاش کنند تا زن و بچه شان از گرسنگی نمیرند. جوانی که مجوز 
صیادی به او داده نمی شود وسرمایه ای برای کسب و کار ندارد وهیچ 
حمایتی از وی نمی شود و در صنایع و بنگاه های اقتصادی استان جایی 
برای او وجود ندارد و بالاجبار گاهی هم در مسیر خلاف قرار می گیرد 
و برخی هم اقدام به جابجایی کالاهایی می کنند و تاسف بارتر اینکه در 
این استان حتی جابجایی کالا از یک شهری به شهر دیگر استان قاچاق 
محسوب می شود که از عجایب محسوب می شود و اگر گوسفند و برنج 
و... از شهری خواستند ببرند شهری دیگر در استان ویا از روستا به شهر 
و...، با دید قاچاق به وی نگاه می کنند که گاهی برخی شهروندان گلایه 
دارند که حتی برای مصرف خانگی و یا مراسمات شان هم برای  خرید 
و انتقال اقلام مختلف با مشکل مواجه می شوند که گهگاهی برخی از 
نمایندگان مجلس در ادوار مختلف این گلایه های موکلان شان را نیز 
مطرح کرده اند؛ آیا باید بر این مردم برچسب قاچاقچی زد؟ در استانی 
که قطب اقتصاد کشور اســت و صنایع مختلف در استان وجود دارد 
واما نیروهای شان را اتوبوس اتوبوس از سایر مناطق کشور می آورند 
و جوانان استان بایســتی بیکار در کوچه پس کوچه ها، وقت شان را 
به بطالت بگذرانند و دســت به هر کاری بزنند، با آنها برخورد شود و 
یا حمایت لازم از آنها صورت نگیرد، چه سرنوشــتی خواهند داشت 
وبه همین دلیل این استان اشتغالزا برای غیربومیان به عنوان استانی با 
بیشــترین آمار بیکاری در صدر استان های کشور قرار گرفته است و 
از آن طــرف همین هرمزگان علاوه بر بیکاری، در فقر و گرانی هم در 
صدر است و مسئولان استان بایستی به صدرنشینی در بیکاری، فقر و 
گرانی فخرفروشی کنند و جوانان را متهم به قاچاقچی کنند که متاسفانه 
گهگاهی اخباری از برخوردهای نامناسب با آنها هم شنیده می شود. در 
قرآن کریم،در آیات وسوره های مختلف امربه معروف ونهی از منکر با 
همدیگر آمده است وهیچگاه به طور جداگانه این آیه قرآن را نمی بینیم. 
این بدان معناست که فرمان الهی این است که اگر نهی می کنیم ، امر هم 
باید داشته باشیم. یعنی اگر به جوانان هرمزگاني می گوییم فلان کار را 
انجام نده وفلان شغل را نداشته باش، بلافاصله بایستی بگوییم چه شغلی 
را داشته باشند وزمینه مشاغل مناسب و حلال و شرعی را هم برایش 
فراهم کنیم. اما متاسفانه جوانان وجویندگان شغل در این حوزه فقط نهی 
شده اند و کمتر امر شده اند. زیرا متولیان مربوطه مشاغلی را برایشان 
فراهم نکرده اند و این اجحاف بزرگی است در حق جوانان هرمزگاني 
که در شهر و اســتان خودشان باید بیکار باشند ونیروی کار موردنیاز 
صنایع را وارد کنند وفقط به آنها برچسب قاچاقچی بزنند.با این شرایط 
بایستی دولت و نهادهای مختلف وحتی خیرین بایستی برای اشتغال 
جوانان هرمزگاني برنامه ریزی کنند. متولیان مهارت آموزی در داخل 
اتاق مدیریت ننشــینند و به دل محلات و روستاها بروند و جوانان را 
ترغیب به مهارت آموزی کنند واشتغال شان را از کانال مهارت آموزی 
تضمین کنند.صنایع فعال در استان که وجودشان برای هرمزگاني ها فقط 
گرانی مسکن، ترافیک، آلودگی و... را به همراه آورده است، حداقل برای 
اشتغال جوانان استان هم سهمی قائل شوند وبرای پرسنل خودشان هم 
مســکن بسازند و از رهن واجاره مسکن با قیمت های گزاف در شهر 
خودداری کنند که این موضوع باعث گرانی بیش از حد مســکن در 
هرمزگان شده است و مردم استان قادر به خرید ورهن واجاره مسکن 
بدلیل این افزایش نامتعارف قیمت ها نیســتند. بسیاری از مردم استان 
در قطب تجارت ایران بدلیل بی تدبیری ها در ادوار مختلف از داشتن 
شغل و مسکن ورفاه و امکانات بهداشتی، فرهنگی، آموزشی، تفریحی، 
ورزشی و.... مورد نیاز مناسب برخوردار نیستند ودر اقیانوس تبعیض 
و بی عدالتی غرق شده اند. آقای استاندار وفرماندار ونمایندگان مجلس 
و شورای شهر بهتر است مدیران صنایع و مدیران دستگاه های اجرایی 
مرتبط  را به داخل محلات حاشیه ای و بافت های فرسوده و روستاهای 
محروم استان ببرند تا وضعیت این مناطق را از نزدیک ببینند و متوجه 
شوند چه اجحاف و کم مهری و تبعیض  در حق مردمان این مناطق شده 
است. آیا این زندگی با این شرایط حق مردم هرمزگان است؟ آیا پایتخت 
نشــینانی که برای هرمزگان نسخه می پیچند، فکر کرده اند هرمزگان 
مســتعمره تهران است که فقط درآمدش را به خزانه واریز کنند واستان 
سهمی از این درآمد نداشته باشند و دوهزار میلیاردتومان مازاد درآمدش 
را که حتی براســاس قانون بایستی به استان می دادند، ندادند. صنایع 
آلاینده اش، چند سال است که عوارض آلایندگی پرداخت نمی کنند. 
جوانانش در این استان که به قول استاندار، ایران کوچک است و از همه 
استان ها برای کار کردن به هرمزگان می آیند، اما بیکارند و حمایتی از 
اشتغال شان نمی شود و آنها برای امرار معیشت مجبور می شوند، دست 
به هر شغلی بزنند که گاهی برچسب های مختلف به آنها زده می شود. 
بجای اینکه به مردمان به جوانان استان برچسب زده شود، این برچسب 
را بایستی به آن مدیران دستگاه های اجرایی وصنایعی زد که بایستی 
برای جوانان استان اشتغالزایی می کردند وبخاطر ضعف آنها و....، این 
جوانان و مردمان استان بیکار شده اند و مجبور شده اند به مشاغل کاذب 
روی بیاورند. آیا بجای این مدیران بایستی جوانان و شهروندان بیکار 
استان تاوان دهند؟ چه کسی بایستی از حق این جوانان دفاع کند؟ چه 
کسی بایستی زمینه اشتغال آنها را فراهم کند؟ آن کسی هم که می خواهد 
برای خودش شغلی ایجاد نماید ویا کارآفرینی و اشتغالزایی کند، آنقدر 
در بروکراسي اداري و... غرقش می کنند تا خسته و مجبور شود عطای 
اشتغالزایی و کار آفرینی و سرمایه گذاری را به لقایش ببخشند و بروند. 
روستاییان را که حمایت نمی کنند و مجبور می شوند به حاشیه شهرها 
بروند. زمین های ابا واجدادی شان را ملی اعلام می کنند. روستاییان چاه 
خرگ می گویند قرار بود در واگذاری گلخانه به آنها، در مرحله نخست 
فقط ده درصد هزینه را مردم این روستا پرداخت کنند وبعد گفتند بایستی 
سی درصد پرداخت کنید که باعث شد آنها از این قافله اشتغالزایی هم 
عقب بمانند. با سیاست های اشتباه دولت و عدم حمایت از آنها ، بسیاری 
از روستاییانی که تولید کننده بودند، به مصرف کننده تبدیل شدند وبرخی 
هم مجبور به کوچ اجباری به حاشیه شهرها شدند و برخی هم به مشاغل 
کاذب روی آوردند وبر آنها نیر برچسب قاچاقچی گازوئیل و... خورد و 
بررسی نشد که چه کسانی و چه نهادهای در بیکاری این روستاییان و 
رفتن به سوی مشاغل کاذب نقش داشته اند و بجای برخورد با مسببان 
زمینه سازی بیکاری روستاییان، با جوانان و مردمان این مناطق برخورد 
شــد.انتظار می رود نمایندگان مردم در مجلس و شوراها از حقوق 
موکلان خود در حوزه های مختلف واز جمله اشــتغال دفاع کنند  و 
اجازه ندهند تاوان کم کاری برخی دستگاه و صنایع برای اشتغالزایی 
را مردم وجوانان این استان دهند و به آنها برچسب زده شود. داشتن 
شغل مناسب حق هر شهروند و جوان هرمزگاني است تا آنها از زندگی 

     علی زارعیمناسب با آسایش و آرامش برخوردار شوند.

معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش هرمزگان خبر داد
کسب 6 مدال المپیاد ریاضی آسیا 

توسط دانش آموزان هرمزگان
  گروه خبر// معاون آموزش متوســطه آموزش و پرورش هرمزگان 
از کســب 6  مدال در المپیاد ریاضی آسیایی SASMo 2020  توسط 
دانش آموزان هرمزگانی خبر داد. به گزارش خبرنگار دریا؛ محمد قویدل  
با اعلام این خبر افزود: این مسابقات امسال از تاریخ  8 لغایت ۱0 مرداد 
ماه با توجه به پایه های مختلف تحصیلی از دوم ابتدایی تا پایه یازدهم، 
بین ۳2000 دانش آموز از 20 کشــور آسیایی بصورت غیر حضوری 
برگزار گردید.قویدل مدالهای کسب شده توسط دانش آموزان هرمزگانی 
را  ۱ طــلا ،۳ نقره و2 برنز عنــوان کرد.مدال طلا،امیرمحمد قنبری،پایه 
پنجم از مدرسه فرهیختگان-ناحیه یک بندرعباس، مدال نقره، علی صالح 
اســماعیل زاده پایه پنجم از مدرسه شاهد-ناحیه یک بندرعباس، مدال 
نقره،اردشــیر زعفرانچی پایه ششم از مدرسه علوم پزشکی-ناحیه یک 
بندرعباس، مدال نقره،آتریسا سادات موسویان پایه هفتم مدرسه فرزانگان 
-ناحیه یک بندرعباس، مدال برنز، سید مبین قارونی، پایه هفتم  از مدرسه 
اسدپور-ناحیه دو بندرعباس، مدال برنز،آنیسا کاویان پایه هشتم مدرسه 
فرزانگان -ناحیه یک بندرعباس، قویدل ادامه داد: تمامی دانش آموزانی که 
موفق به کسب  مدال طلا و نقره شده اند جواز حضور در المپیاد نوجوانان 
آسیا )IJMo2020(  را نیز دریافت می کنند که بخاطر شرایط موجود 
شــیوع ویروس کرونا بصورت آنلاین در ۱5 آذرماه ۹۹ برگزار خواهد 
شد. همچنین کشور ســنگاپور میزبان این مسابقات به همه مدال آوران 
 SIMoc(SINgAPooR  MATh olyMPIAd (اجازه حضور در مسابقات
chAlleNge را خواهد داد. قابل ذکر اســت، این دانش آموزان از اعضا 

پژوهش سراهای دانش آموزی بوده که با هدایت و راهبری دبیران راهنما 
در این مراکز و با همکاری آموزشگاه تخصصی ریاضی پژوهان موفق به 

کسب این افتخارات شده اند.

رییس مجمع نمایندگان هرمزگان:
 سهمیه پذیرش دانشگاه فرهنگیان هرمزگان 

نصف شده است
  گروه خبر // احمد جباری با انتقاد از کاهش سهمیه پذیرش دانشگاه 
فرهنگیان هرمزگان، گفت: متأسفانه آموزش و پرورش هرمزگان در اعلام 
نیاز به معلم در رشته های مختلف، آمار غیردرستی را به مرکز منتقل کرده 
است. احمد جباری اظهار کرد: متأسفانه سهمیه امسال دانشگاه فرهنگیان 
هرمزگان با وجود کمبود شدید معلم در استان در رشته های مختلف نصف 
شده اســت و امروز با اطلاع از این موضوع بلافاصله از طریق سازمان 
سنجش پیگیر موضوع شدیم.وی افزود: سازمان سنجش اعلام کرد که 
این اقدام بر پایه اطلاعات و اعلام نیازی است است که از وزارت آموزش 
و پرورش و اداره کل آموزش و پرورش هرمزگان به این سازمان منتقل 
کرده اند.رییس مجمع نمایندگان هرمزگان با انتقاد از اقدام مدیرکل آموزش 
و پرورش در اعلام عدم نیاز به جذب معلم در بسیاری از شهرهای استان 
و کاهش سهمیه بومی در دانشگاه فرهنگیان استان، خاطرنشان کرد: در 
بسیاری از شهرهای استان از جمله شهرهای غربی با کمبود شدید معلم 
در رشــته های مختلف مواجه هستیم و این اقدام نوعی کم کاری و تعلل 
است که باید مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان نسبت به آن پاسخگو 
باشد.جباری اضافه کرد: تا شنبه از سازمان سنجش مهلت گرفتیم تا نامه 
اصلاحی اداره کل آموزش و پرورش هرمزگان را مبنی بر اصلاح اعلام 
نیاز به معلم در رشــته های مختلف به آنان تحویل دهیم تا این موضوع 
برطرف و سهمیه هرمزگان به درستی اعمال شود.به گزارش فارس ؛ وی 
همچنین گفت: کاهش سهمیه هرمزگان در دانشگاه فرهنگیان به معنای 
اشــغال این سهمیه از ناحیه دیگر استان ها است و این در حالی است که 

هرمزگان با کمبود شدید معلم در رشته های مختلف مواجه است.

خبر

خبری
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 گروه خبر // فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب  سال نوزدهم شماره  3423
اســلامی با بیان اینکه  آمریکا قــادر به ترمیم 
زخم هایش نیســت، گفت: ما هرروز قدرتمندتر 

شده ایم. 
   سردار سرلشکر پاســدار حسین سلامی در مراسم 
الحاق  ۱88 فروند پهپــاد و بالگرد به نیروی دریایی 
سپاه پاسداران انقلاب اســلامی اظهار داشت:  روح 

جهاد زنده شده است و ما هرروز قدرتمندتر شده ایم.
وی با بیان اینکه در گذشته اگر آمریکا دچار چالش 
می شد آن را با جنگ حل می کرد و قدرت بازگشت 
و ترمیم زخم هایش را داشت، افزود: اما امروز دیگر 

آمریکا قادر به ترمیم زخم هایش نیست.
  سرلشــکر ســلامی با ابراز اینکه آمریکا دست از 
استراتژی توسعه طلبانه بر نداشته  و در پی تحمیل اراده 

خود به دیگر کشورها ســت، تصریح کرد:  این خود 
دشمن ساز است و نشــان می دهد رهبران این کشور 
فاقد عقل سیاسی و دچار انفعال و زوال تدبیر شده اند.
  فرمانده کل سپاه با بیان اینکه  رئیس جمهور آمریکا 
می گوید می خواســتم رئیس جمهور سوریه را ترور 
کنم، گفت: این یعنی پایان فصل سیاسی یک قدرت 
که بخواهد آشکارا رئیس جمهور قانونی یک کشور 
را تــرور کند. آنها حــکام رژیم هــای مرتجع را با 
صهیونیســت ها پیوند می دهند تا امت اسلامی نسبت 
به آنها متنفر بشــوند ، آیا مقامــات آمریکایی امروز 
می توانند به تنهایی در یکی از خیابان های کشورهای 
اسلامی رفت وآمد کنند؟ نمی توانند چون همه ملت ها 

علیه آنها هستند.
  وی بــا تأکید به اینکه آثار و زوایای نفوذ انقلاب تا 

شــرق مدیترانه و شمال آفریقا قدرت ساخته است  و 
این قدرت ها امروز عمل می کنند، اضافه کرد: به عنوان 
یک سرباز کوچک در کرانه خلیج فارس اعلام می کنم 
که مــا پیروزیم؛ به برکت صبر ملت مان و هدایت های 
امام انقلاب مان پیروزیم. ملت ما در برابر دلار و طلا 
و یورو و جذبه قدرت های سیاســی، تردید به خود 

راه نمی دهد.
  سرلشکر ســلامی با اعلام اینکه  ما اینجا محکم و 
باثبات قدرت می افزاییم و هرگز متوقف نمی شــویم 
و برد ســلاح هایمان را می افزاییــم، گفت:  به عمق 
دریانوردی مان ژرفا می بخشیم. نیروی دریایی ما از 
سطح دریا فاصله گرفته و امروز یک قدرت دریایی 
هواپایه با ترکیبی از پهپادها و بالگردها و هواپیماهای 
آب نشین است. رشــد ما در زیرسطح دریا هم فرود 

می رود و آنجا هم قدرت داریم و در سطح، زیر سطح 
و بالای سطح هم قدرت می افزاییم.

  فرمانده کل سپاه پاســداران انقلاب اسلامی با بیان 
اینکه امروز می بینیم دشمن نه در جنگ های مستقیم 
و نه در جنگ های نیابتی نتوانسته  موفقیتی به دست 
آورد، افزود: دشمن اکنون در شورای امنیت و سازمان 
ملل تنها شده  و این یکی از نشانه های انزوای استکبار 

جهانی است.
  به گزارش تســنیم؛ سرلشکر ســلامی تاکید کرد: 
 جنگ ها و تحریم های بــزرگ، جنگ های روانی و 
فشار های سیاسی ســنگین و راه اندازی فتنه ها همه 
از کار های نظام استکبار برای سلطه بر ایران اسلامی 
است که به فضل الهی در همه موارد شکست خورده 

است.

فرمانده کل سپاه: 

 آمريکا قادر به ترمیم زخم هايش نیست

  گروه خبر // رییس کل دادگستری استان هرمزگان 
از انهدام یک باند قاچاق مواد مخدر در بندرعباس و 

دستگیری سه نفر از سوداگران مرگ خبر داد.
  بــه گزارش خبرنــگار دریا؛ علی صالحــی رئیس کل 
دادگســتری استان هرمزگان اعلام کرد: مأموران مبارزه با 
مواد مخدر به دســتور مقام قضایی، یک باند قاچاق مواد 

مخدر را در بندرعباس شناسایی و منهدم کردند.
 وی در ادامه افزود : مأموران موفق شدند در یک عملیات 
ضربتی ۳ نفر از قاچاقچیــان مواد مخدر را در یک منزل 

مسکونی دستگیر کنند.
  علی صالحی خاطرنشــان کرد: در بازرسی از این منزل 
مسکونی 280 کیلوگرم تریاک و سه دستگاه خودرو متعلق 

به قاچاقچیان کشف و توقیف شد.
  رئیس کل دادگستری هرمزگان در پایان با تأکید بر اینکه 
قاچاقچیان مواد مخدر باید منتظر عواقب سنگین اقدامات 
مخرب شان باشند، اظهار داشت: مبارزه دستگاه قضایی با 
ســوداگران مرگ به صورت قاطع و بی امان ادامه خواهد 

یافت.

سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان:

توزیع واکسن انفلوآنزا در هرمزگان آغاز نشده است
   گروه خبر // ســخنگوی دانشــگاه علوم 
واکســن  توزیع  گفت:  هرمزگان  پزشــکی 
آنفلوآنزا در هرمزگان آغاز نشده است و زمان 
 توزیع آن از طریق رســانه ها به اطلاع عموم 

خواهد رسید. 

  دکتر فاطمه نوروزیان  افــزود: اکنون ۱۹0بیمار 
مبتلا به کرونا در بیمارستان های استان بستری اند 
که از این شمار 4۹نفر در بخش مراقبت های ویژه 
)آی. سی. یو( بستری هستند و حال ۱۱نفر از آنها 

وخیم است.

  سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان اضافه 
کرد: از ابتدای شــیوع کرونا تاکنــون، 65هزار و 

6۹۹آزمایش کووید۱۹ در استان انجام شده است.
  به گزارش ایســنا؛ نوروزیان در خصوص توزیع 
واکسن انفلوآنزا در هرمزگان نیز تصریح کرد: توزیع 

این واکســن هنوز در هرمزگان آغاز نشده است و 
مــردم به داروخانه ها مراجعه نکنند و زمان توزیع 
این واکسن از طریق رسانه ها به اطلاع عموم خواهد 

رسید.

  گروه خبر / / در مراسم الحاق ۱۸۸ فروند پهپاد 
و بالگرد به نیروی دریایی ســپاه، از سه پهپاد 
جدیدعمود پرواز سپهر، شهاب ۲ و عمود پرواز 

هدهد-۴ رونمایی شد. 
 مراســم الحاق ۱88 فروند پهپاد و بالگرد به نیروی 
دریایی ســپاه در بندرعباس و با حضور سرلشــکر 

حسین سلامی فرمانده کل سپاه برگزار شد.
  سردار علیرضا تنگســیری فرمانده نیروی دریایی 

سپاه پاســداران در این مراسم با بیان اینکه با الحاق 
این پهپاد ها تمام ماموریت های نیروی دریایی سپاه، 
تحت پوشــش پهپاد های بومی ایرانی قرار می گیرد، 
گفت: فیلمبرداری و عکاســی در حوزه رزمی برای 
انهدام اهداف ثابت و متحرک دریایی، از قابلیت های 
این پهپاد ها است.وی با بیان اینکه رصد و پایش همه 
تحرکات دریایی هم با این پهپاد ها رهگیری می شود، 
عنوان کرد: پهپاد های الحاق شده کاملا بومی، و بدست 

متخصصان سازمان صنایع هوایی ایران ساخته شده 
اســت. فرمانده نیروی دریایی سپاه سه فروند از این 
پهپاد برای نخستین بار رونمایی شده است و قابلیت 
انجام ماموریت از روی شناور برای اهداف مورد نظر 
دارد. این پهپاد ها شامل پهپاد عمود پرواز سپهر، شهاب 

2 و عمود پرواز هدهد چهار است.
سردار تنگسیری ادامه داد: پهپاد مهاجر-6 نیز با دقت 
بالا در دریا و ساحل، از دیگر پهپاد هایی است که به 

نیروی دریایی سپاه ملحق شد. این پهپاد با شعاع پرواز 
بالا، توانایی حمل 4 موشک و انجام ماموریت در همه 

شرایط آب و هوایی دارد.
به گزارش فارس؛ وی عنوان کرد: دو فروند بالگرد آب 
نشین و 4 فروند بالگرد با ظرفیت های رزمی و حمل 
موشــک هم امروز به نیروی دریایی سپاه پاسداران 

ملحق شد.

الحاق ۱۸۸ فروند پهپاد و بالگرد به نیروی دریایی سپاه

گروه خبر // مدیرکل راه و شهرسازی هرمزگان 
ضمن تشــریح آخرین وضعیت طرح اقدام ملی 
مسکن در استان، این طرح را قدمی مقتدرانه از 
سوی دولت دوازدهم برای شکستن حباب قیمت 
خانه و مجبور کردن بخش خصوصی به عرضه آن 

با سود منطقی و منصفانه دانست. 
آرش رضایی در اولین حضور رسانه ای خود از زمان 
انتصاب تاکنون اظهار داشــت: هم اکنون بخشــی از 
سازندگان خانه در استان و به ویژه شهر بندرعباس، این 
املاک را با سود 80تا ۱00درصدی، یعنی 2 برابر قیمت 
تمام شده می فروشــند.وی افزود: در طرح اقدام ملی 
مسکن، مردم با قیمت تمام شده و بدون سود صاحبخانه 
می شوند و فروشندگان و سازندگان مسکن در بخش 

غیر دولتی هم ناچار به کاهش قیمت خواهند شد.
مدیرکل راه و شهرسازی هرمزگان اظهارداشت: تاکنون 
 نزدیک به 25هزار نفر در هرمــزگان برای این طرح 
ثبت نام کرده اند که در مراحل مختلف پایش و تطبیق 
با شرایط قانونی، بین 50تا 60درصد این افراد حذف 
می شــوند.رضایی ادامه داد: پس از تکمیل مدارک و 
طی شدن مراحل قانونی، تعداد ثبت نام موثر به حدود 
۳هزار و  ۷00نفر رسیده که 2هزار و ۳00 نفر از آنان 

برای دریافت وام، اقدام به گشایش حساب کرده اند.
  وی، میــزان وام پیش بینی شــده برای متقاضیان را 

حداقل یــک میلیارد ریال و محــل اجرای طرح در 
بندرعباس را شهرک پیامبر اعظم)ص( اعلام و اضافه 
کرد:دولت در این طرح با استفاده از سهم آورده مردم و 
تسهیلات بانکی خانه سازی کرده و آن را با هزینه تمام 

شده و بدون سود، به آنان واگذار می کند.
  وی، از این طرح به عنوان راهکاری پایدار و درازمدت 
برای جلوگیری از صعود قیمت مسکن در ۱0سال آینده 
نام برد.این کارشناس و مسوول حوزه مسکن هرمزگان 
یکی از دلایل افزایش قیمــت خانه در بندرعباس را 

محدودیت برای گسترش شهر کمبود زمین دانست.
  به گفته رضایی از هفت هزار هکتار مســاحت شهر 
بندرعباس، حدود چهار هــزار هکتار آن بافت های 
فرســوده، مناطق حاشــیه نشین و ســکونتگاه های 

غیررسمی است.
  وی اســتقرار و تراکم صنایع در غرب، محدود شدن 
به دریا در جنوب و شرایط جغرافیایی و ناهمواری ها 
در قسمت شمالی را از عوامل محدودکننده شهری در 

مرکز استان دانست.
  به گزارش ایرنا؛ مدیرکل راه و شهرســازی هرمزگان 
تاکید کرد: تنها نقطه مناسب برای توسعه شهر بندرعباس 
بخش شرقی است که ساخت جاده ساحلی بندرعباس 
میناب، بخشی از برنامه توسعه شهری محسوب می شود.

مدیرکل راه و شهرسازی عنوان کرد

فروش املاک با 2 برابر قیمت تمام شده 
در هرمزگان

گروه خبــر //  کمیته مدیریت فصل صید میگو شــیلات هرمزگان که با حضور مدیرکل شــیلات 
هرمزگان،معاون صید و بنادر ماهیگیری شیلات هرمزگان، فرمانده یگان حفاظت منابع آبزیان شیلات 
هرمزگان، روئسای شیلات شهرستانهای میگو گیر،نمایندگان پژوهشکده اکولوژی خلیج فارس و دریای 
عمان، اتحادیه تعاونی های صیادی استان هرمزگان و جمعی از نمایندگان جامعه صیادی استان برگزار 

شد.
به گزارش خبرنگار دریا، در این نشست مدیر کل شیلات هرمزگان با توجه به کارشناسی های انجام شده از سوی 
پژوهشکده اکولوژی خلیج فارس و دریای عمان، آغاز فصل صید میگو در سال جاری را دوازدهم مهرماه اعلام 
کرد و گفت: این اســتان همواره با برخورداری از ناوگان صیادی توانمند و جامعه صیادی پرتلاش خود توانسته 
جایگاه ویژه ای در صید و صیادی کشور و منطقه به خود اختصاص داده و امید است امسال نیز شاهد سالی پربرکت 

برای همه صیادان به ویژه صیادان میگو گیر استان باشیم.
دکتر عبدالرسول دریایی استفاده از مشارکت تعاونی های صیادی  برای تقویت حفاظت منابع، حضور منظم و به موقع 
نیروهای حفاظت منابع، انجام گشت های هدفمند و مشترک با دریابانی، بازدید منظم کارشناسان صید و پژوهشکده 
از عملیات صید شــناورها و جلوگیری از صید شناورها در شب و خارج از محدوده تعیین شده از اهم اقدامات 
مدیریتی برای مدیریت بهتر فصل صید میگوی جاری خواهد بود.وی با بیان اینکه فصل صید میگو هرســاله در 
استان هرمزگان از مهرماه شروع و تا آبان ماه ادامه می یابد افزود: سال گذشته صیادان استان هرمزگان با بهره گیری 
از حدود 200فروند شناور میگو گیر در فصل صید میگو موفق به صید بالغ بر سه هزار تن میگوی دریایی شدند.
مدیر کل شــیلات هرمزگان تشکیل سمن ها و انجمن ها در خصوص حفاظت از ذخایر آبزیان، ارتقای رعایت 
قوانین و مقررات از ســوی جامعه صیادی، حفظ ارزش افزوده در صید و صیادی، رعایت دســتور العمل های 
بهداشــتی ویژه کرونا،کمک به یگان حفاظت منابع آبزیان در راستای برخورد با صید غیر مجاز، سهیم شدن در 

بازسازی ذخایر و... را از جمله مهمترین موارد مطروح در این نشست عنوان کرد.
دریایی از  مسئولان محلی استان، استانداری، دریابانی، مرزبانی، یگان حفاظت منابع آبزیان شیلات استان های 
ساحلی، مسئولان قضایی و سایر ارگان های ذیربط ،صیادان و بهره برداران که در اجرای این مهم گامی موثر در 
تحقق سیاست های مدیریت صید شیلات در جهت حفظ ذخایر آبزیان استان هرمزگان بر می دارند تقدیر و تشکر 
کرد. گفتنی است استان هرمزگان با توجه طول نوار ساحلی، تنوع گونه ای، تنوع روش های صید، 40 درصد صید 
آب های جنوب، حدود چهار هزار و 500 فروند شناور مجاز و۳2 هزار نفر صیاد به عنوان قطب صید و صیادی 

در کشور محسوب می شود.

آغاز فصل صید میگو در هرمزگان از دوازدهم مهرماه



نگاهی به وضعیت اقتصادی و اجتماعی  بندرخمیر در نیم سده اخیر
 

سرویس شهرســتان//بندر خمیر از بنادر 
جنوبی ایران اســت که تحولات اقتصادی 
و اجتماعی زیادی را پشــت سر گذاشته 
و همواره از بنادر فعــال در زمینه اقتصاد 
دریامحــور و تجارت دریایی بوده اســت. 
گمرک این بندر نیز از گمرکات فعال جنوب 
ایران می باشــد. طبق گزارش هایی که در 
دهه پنجاه راجع به گمــرک بندرخمیر و 
اسکله این بندر وجود دارد، نشان می دهد 
که 8 فروند لنج باربری در این بندر تجاری 
فعال بودند و ساختمان گمرک آن نوساز و 

شکیل بوده است.
 بندر خمیر از آن ســال ها تــا کنون به عنوان 
یکــی از بنادر فعــال در بخــش دریانوردی 
به تکمیل زیرســاخت های دریانــوردی خود 
پرداختــه و به جمعیت این بندر تاریخی افزوده 
شده است. مســیرهای ارتباطی این بندر ارتقا 
پیدا کرده و در حــال حاضر یکی از بنادر مهم 
مواصلاتی کشــور محسوب می گردد. این بندر 
در دهه پنجاه ۱8۷۷ نفر جمعیت داشــته که در 
حال حاضر جمعیت آن نسبت به گذشته افزون 
گردیده است. در زمینه صنعتی نیز این بندر رشد 
پیدا کرده و کارخانه سیمان بندر خمیر به عنوان 
 یک بال اقتصادی در کنار دریانوردی این بندر 
می باشــد. از ســوی دیگر این بنــدر از نظر 
گردشگری رشد نموده و تالاب بین المللی خور 
خوران هر ســال پذیرای گردشگران زیادی از 
سراسر کشور و دیگر مناطق دنیا می باشد و از 
نظر سیاسی نیز بندر خمیر از بخش به شهرستان 
تبدیل شده و فرمانداری در آن مستقر می باشد. 
این نوشتار که با حمایت های فرهنگی شورای 
اسلامی شــهر بندرخمیر و شهردار فرهیخته و 
فرهنگ دوســت این شهر جناب آقای مهندس 
جواد محمودی به رشته تحریر در می آید در نظر 
دارد به وضعیت جغرافیایی، اقتصادی و اجتماعی 
در نیم ســده اخیر پرداخته و نشان دهد که بندر 
خمیر در این نیم سده چه تحولاتی را پشت سر 

گذاشته اشت.   
  بررســی تحولات بندر خمیر را می بایست از 
منابع دست اول آن زمان مورد واکاوی قرار داد 
تا مشخص گردد که بندرخمیر در آن زمان چه 
امکاناتی را داشته اســت. گمرک ایران معمولا 
افرادی را برای بازرســی تحــولات گمرکات 
کشور به گمرکات سراســر کشور می فرستاده 
اســت تا هم امور گمرکی را که ارتباط مستقیم 
با خزانه دولت داشت، بازرسی نمایند و هم اگر 

نارضایتی نســبت به گمرک در یک شهر وجود 
داشت، این اعتراض ها را به مرکز منتقل نموده و 
راه چاره ای پیدا نمایند. در این بین کتابی تحت 
عنــوان در قلمرو گمرک ایران  از سیســتان تا 
خوزستان وجود دارد که در سال ۱۳54 منتشر 
شده اســت و نویسنده کتاب آقای محمد فتحی 
از دســت اندرکاران گمرک ایران می باشــد که 
ماموریت خود را در سرکشی به گمرکات ایران 
را در یک کتاب تدوین نموده است و در مقدمه 
کتاب خود می آورد که برای شــناخت گمرک 

ایران و بالابــردن دانش گمرکی لازم بود کتابی 
در زمینه تاریخ و جغرافیای گمرک ایران نوشته 
 شود و اینک با چاپ این کتاب قدم اول برداشته 
می شــود. اکثر دفاتر گمرک در نقاط بد آب و 
هوایــی و دور از مراکز درمانی و بهداشــتی و 
صعب المعیشــه قرار گرفته اند و حتی برای به 
دست آوردن آب و خوراکی سخت در زحمت 
می باشند. همکاران جوان ما در آغاز خدمت که 
به حکم ضرورت مامورند و معذور آهنگ رفتن 
این دفاتر کنند سردرگم اند و به راستی نمی دانند 
به کجا می روند... گزافه گویی نیست اگر بگویم 
تاکنون کتابی در این زمینه نوشته نشده است. این 
 کتاب در نوع خود کار بدیع و ابتکاری اســت.

) فتحی، ۱۳54، ص 5-۳(
 آقای فتحی از گمرکات بنادر متعدد و از جمله 
گمرک بندرخمیــر بازدید نمــوده و علاوه بر 
وضعیت گمرک آن زمان به اوضاع جغرافیایی، 
اجتماعی و اقتصــادی آن بنادر و از جمله بندر 
خمیر پرداخته است که چون مشاهدات میدانی 

بوده و اطلاعات دقیقی در اختیار خواننده قرار 
می دهد در نوع خود جالب توجه می باشد.

 ایشــان راجع بــه بندرخمیر ایــن گونه می 
آورد: »بندر خمیر آبادتر از پل اســت. در یک 
کیلومتری ســاحل واقع شده است. اداره گمرک 
ســاختمان درجه یک نوبنیادی دارد که در کنار 
ساحل ســاخته شده است. ســاختمان قدیمی 
گمــرگ در کنار آن قرار گرفته اســت. خمیر 
دهی اســت چهارصد خانواری به تعداد ۱488 
نفر و بــه روایتی۱8۷۷ نفــر، جمعیت حومه 

خمیر که بخشداری هم دارد۱2۳۷2 نفر نوشته 
اند. آبگرم معدنــی دارد که در اروپا نیز معروف 
است. فاصله خمیر تا بندرعباس ۱62 کیلومتر 
و ۹0 کیلومتــر دریایــی و تــا بندرلنگه ۱68 
کیلومتر است. از خشــکی جاده شوسه دارد و 
از دریا به جهازات دریایی آمد و شــد دارند. و 
در داخــل آبادی نزدیک برای ایاب و ذهاب از 
چهارپایان بهره برداری می کنند. مدرسه 8 کلاسه 
برای پسران و شش کلاسه جهت دختران دارند. 
بهداری دارد، گمــرک هم موتور برق دارد. آب 
آشــامیدنی از برکه است که چندین برکه بزرگ 
دارد و بزرگترین برکه آن در آبادی کهورســتان 
است. مامورین گمرک آب آشامیدنی خود را با 
تانکر از بندرعباس می آورند. اجاره بهای خانه 
گلی از 50 الی ۷0 تومان اســت. مامور دولت 
می تواند عائله همراه ببرد، بیماری بومی این منطقه 
مالاریا است که دولت سخت مبارزه می کند. از 
ادارات دولتی بندر خمیر، بهداری، بخشــداری، 
پاســگاه ژاندارمری، پســت و تلگراف، آمار، 

 فرهنگ و شــعبه بانک دارد.« ) فتحی، ۱۳54، 
ص ۱۳۱ و ۱۳2( 

  موارد زیادی از این گزارش جالب توجه است. 
نخست فاصله بندرخمیر تا بندرعباس می باشد 
که ۱62 کیلومتر عنوان شــده است و به احتمال 
زیاد در آن زمان پل های ســاخته شده کنونی 
در مسیر مستقیم بین بندرخمیر و بندرعباس بر 
روی رودخانه کل وجود نداشته است راه شوسه 
۱62 کیلومتری نیز ناهموار بود و به همین دلیل 
در بسیاری از موارد از راه دریایی بین بندرخمیر 

و بندرعباس استفاده می شد و کالاها و مسافر از 
این طریق با لنج های کوچک صورت می گرفت.  
  مسیر دریایی بندرخمیر به بندرلنگه نیز فعال بود 
و همواره مســافر و کالا از این طریق رد و بدل 
می گردید. چون راه شوسه بندر خمیر به بندرلنگه 
از پل و غار عبور می کــرد و در زمان مد آب 
این راه غیر قابل استفاده بوده و کوه های مجاور 
این مســیر نیز ریزش می کردند، لذا راه دریایی 
ایمن تر بود و بعد از زیرسازی شدن، ایجاد پل 
و آسفالت شدن مســیر زمینی که از پل و غار 
می گذشت به تدریج مسیر دریایی بندرخمیر به 
بندرلنگه کم رونق گردید. ماشین های سنگین 
کارهای لنج ها را در این مسیر بر عهده گرفتند. 

  در آن زمــان هم آبگرم بندر خمیــر در ایران 
و خارج از کشــور معروف بــوده و با توجه به 
خواص درمانی این آبگرم، افراد از مناطق متعدد 
برای آب درمانی به بنــدر خمیر می آمدند. آب 
آشامیدنی نیز از برکه هایی که توسط خیرین ساخته 
شــده بود، تامین می گردیــد و معمولا مامورین 

 دولت چــون آب برخی از برکه ها را بهداشــتی 
نمی دانستند، از آب، آب شیرین کن در بندرعباس 
استفاده می نمودند که کارمندان گمرک آن جا نیز 
آب با تانکر از بندرعبــاس می آوردند. با توجه 
به وجود جمعیت مهاجر در بندر خمیر خانه های 
اجاره ای نیز در بندر خمیر وجود داشــته است. 
از دیگر مواردی که در این گزارش به آن اشــاره 
شده اســت، وجود بیماری مالاریا در بندرخمیر 
 بوده اســت. بیمــاری مالاریــا در آن زمان از 
بیماری های مسری در سراســر ایران و به ویژه 
جنوب ایران بوده اســت و دولت و کارشناسان 
بهداشت کشــور در حال ریشــه کن کردن این 
بیماری در سراسر کشــور و از جمله بندرخمیر 
بودند. بیماری مالاریــا و وبا در کاهش جمعیت 
مناطق جنوبی ایران و از جمله بندرخمیر تاثیرگذار 

بوده است.
مولف کتاب سیر در قلمرو گمرک ایران در ادامه 
گــزارش به گمرک بندرخمیــر در دهه ۱۳50 
پرداخته و عنوان می دارد: »دفتر گمرک خمیر 
یک دســتگاه جیپ دولتی دارد. آب و هوایش 
خنک تر از بندرعباس است و در تابستان درجه 
حرارت تا ۳6 درجه می رسد. امور گمرکی آن 
مبادلات مرزی درجه 2 و امور مسافری است. 
بندرخمیر 8 فروند لنــج 20 الی 45 تنی دارد. 
ارزاق را از بندرعباس، لار، شیراز و دوبی تهیه 
می کنند. خورهای غیر مجازش مردو و بشیری 
است با شــیخ نشــین دوبی رفت و آمد دارند 
وارداتش پارچه، برنج، آرد، قند و شــکر است. 
صادراتش عبــارت از خرما، گرز نخل، ظروف 
سفالی و پنبه است و عادت مردمش مشابه سایر 
بنادر بندرعباس است. دفتر گمرکی بندر خمیر 
به ســه نفر کارمند بعناوین مدیر دفتر، ارزیاب، 
خدمتگزار جزء اداره می شــود.) محمد فتحی، 
۱۳54، ص ۱۳۱ و ۱۳2(   همچنان که مشخص 
گردیــد امور گمرکی بندر خمیــر در ارتباط با 
مبادلات مرزی و امور مســافری بوده است و 
در آن زمان لنج های بندر خمیر مســافر از این 
بندر به کشورهای حوضه جنوب خلیج فارس 
نیز می بردنــد و یکی از درآمدهای مهم لنج ها 
همین حمل مسافر بوده است. اما تعداد لنج های 
بندر خمیر در آن زمان کمتر بوده و لنج ها نسبت 
به اکنون کوچک تر بودند. در زمینه صادرات نیز 
مورد جالبی که وجود دارد، صدور ظروف سفالی 
از این بندر بوده که در خود بندرخمیر درســت 
می شده است و برگ و محصولات درخت نخل 
نیز از دیگر صادرات بندر خمیر توســط همین 
لنج ها بوده است. در زمینه واردات نیز این بندر 
فعال بوده و همانند سایر بنادر خلیج فارس برنج، 

شکر، پارچه و غیره به این بندر وارد می شد.

3خبری
پنجشنبه  3 مهر 1399

6 صفر  1442

 سال نوزدهم شماره  3423

روابط عمومی 
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ادامه پیمایش جهانگردی 5 قاره با شتر 
توسط جهانگرد هرمزگانی

 گروه خبر// مدیر کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
هرمزگان از ادامه پیمایش جهانگردی 5 قاره با شــتر توسط جهانگرد 
هرمزگانــی محمد امیری رودان خبر داد. به گــزارش خبرنگار دریا، 
رضا برومند با بیان این مطلب گفــت: »6 مهر همزمان با روز جهانی 
جهانگردی، محمد امیری رودان ادامه پیمایش جهانگردی خود با شتر 
به 5 قاره را آغاز می کند.« او با اشــاره به اینکه برای اولین بار در این 
روز از کالسکه گردشگری رونمایی می شود، افزود: »این کالسکه توسط 
محمد امیری رودان طراحی و اجرا شــده است.«محمد امیری رودان 
جهانگرد هرمزگانی در ادامه افزود: »ادامه پیمایش جهانگردی 5 قاره با 
شتر، 6 مهر به صورت نمادین از بندرعباس آغاز و در تاریخ ۱6 مهر به 
صورت رسمی از اردبیل ادامه می یابد.«او در خصوص مسیر سفر خود 
گفــت: »از اردبیل به مرز بازرگان و از آنجا به ترکیه و بعد از ترکیه به 
کشورهای بلغارستان، بوسنی و هرزگوین، یونان، ایتالیا، اتریش، سویس، 
فرانســه، بلژیک و هلند سفر می کنم.« امیری رودان با اشاره به اینکه 
ادامه سفر در اروپا با هماهنگی فائو )سازمان خواربار و کشاورزی ملل 
متحد( انجام می شود، افزود: »طبق تفاهم نامه ای که با فائو انجام شده 
یک تیم از اعضای هیئت علمی و متخصصین، پشتیبان علمی تحقیقاتی 
ســفر خواهند بود.«جهانگرد هرمزگانی در خصوص همزمانی سفر با 
شرایط کرونا در جهان گفت: »این پیمایش با هماهنگی و کسب مجوز از 
وزارت بهداشت و ستاد بحران کرونا انجام می شود.« امیری رودان تاکید 
کرد: »در سفر اگر مشکلی ایجاد شد مسیر را تغییر می دهم اما حرکت 
را متوقف نمی کنم.«سال گذشته محمد امیری رودان سفر 5 قاره با شتر 
خود را به دلیل شیوع ویروس کرونا در جهان به طور موقت متوقف کرد. 

در نشست روسای ادارات منابع طبیعی  
و  بنیاد مسکن بستک مطرح شد؛

 تأمین زمین مورد نیاز مسکن جوانان در بستک
  در نشستی مشــترک بین رضایی رئیس بنیاد مسکن و احمدپور 
رئیس منابع طبیعی و آبخیزداری شهرســتان بستک به منظور تسهیل 
در اجرای ماده 4 قانون ساماندهی، حمایت از تولید و عرضه مسکن، 
جلوگیری از تصرفات حاشــیه روستاها و تسریع در تملکات اراضی 
منابع طبیعی برگزار شــد.حامد احمدپور رئیس اداره منابع طبیعی و 
آبخیزداری شهرســتان بستک با بیان اینکه با استفاده از ظرفیت بنیاد 
مسکن می توان گام های موثری برای توسعه روستاها برداشته شود، 
اظهــار کرد: با همکاری و تعامل میان بنیاد مســکن و منابع طبیعی، 
بسیاری از مشکلات مردم بویژه تامین زمین مسکن جوانان حل خواهد 
شد.وی افزود: در شش ماهه ســال جاری 88 هکتار از اراضی ملی 
شهرستان در راستای اجرای ماده 4 قانون ساماندهی و حمایت از تولید 
و عرضه مســکن با بنیاد مسکن انقلاب اسلامی تحویل و تحول شده 
است. رضایی رئیس بنیاد مسکن ضمن تقدیر از تعاملات سازنده اداره 
منابع طبیعی بستک، بر لزوم همکاری بین دو دستگاه برای تسریع در 
امور و اجرای طرح های هادی تاکید کرد و افزود: تاکنون بنیاد مسکن 
با اداره منابع طبیعی، تعامل نزدیک و خوبی داشته است که امیدوارم این 

روند ادامه داشته باشد.

خبر

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

آگهی تغییرات 
 شــرکت صندوق حمایت از توســعه فعالیت های کشاورزی زنان روستایی بندرعباس شرکت ســهامی خاص به شماره ثبت 12831 و شناسه ملی 

10800153397 به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ1398/09/25 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 
- بنــا به تفویض اختیار حاصله از مجمع عمومی فوق العاده مورخ1398/2/10 به هیئت مدیره ســرمایه شــرکت از مبلــغ 28.500.640.000 ریال به 
44.664.950.000 ریال منقســم به 4466495 سهم ده هزار ریالی با نام از طریق صدورسهام جدید و از محل پرداخت نقدی به موجب گواهی بانکی 
شماره 111/1744/4112 مورخ98/09/28 بانک کشاورزی شعبه سازمان جهاد کشاورزی افزایش یافت و ماده مربوطه در اساسنامه اصلاح شد . )996165(

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بندرعباس

 اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای

آگهی مناقصه عمومی شماره  99-55
اداره كل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان هرمزگان در نظر دارد مناقصه عمومی فوق را با مشخصات و شرايط 

كلی ذيل از طريق برگزاری مناقصه، به شركت های واجد شرايط واگذار نمايد.   الف ( شرح مختصر کارها :

ب( محل تاًمین اعتبار : از محل اعتبارات ملی 
ج( شرایط متقاضی :  1- داشتن شخصیت حقوقی  2-  داشــتن توانايــی ارائه ضمانت نامه بانکی شركت در فرآيند ارجاع كار و 
ضمانت نامــه انجام تعهدات .3- دارا بودن رتبه 5 راه و ترابری.  لذا متقاضیانی كه دارای شــرايط مذكور در بند » ج « فوق بوده و 
آمادگی اجرای پروژه را دارند می توانند جهت اخذ اسناد مناقصه از ساعت 15:00 مورخ  99/07/03  لغايت ساعت  08:00 مورخ   
99/07/10 به پايگاه اينترنتی ســامانه تداركات الترونیکی دولت به آدرس www.setadiran.ir مراجعه نمايند، آخرين مهلت 
تحويل اســناد مناقصه، ساعت08:00 مورخ  99/07/20 و بازگشايی پاكات ســاعت 09:00 مورخ99/07/20 بود. جهت كسب 

  شناسه آگهی :996473     اطلاعات بیشتر به آدرس اينترنتی www.iets.mporg.ir مراجعه نمايید. 

موضوع پروژه

اجرای فوگ سیل 
در محورهای استان 

هرمزگان

مبلغ برآورد)ریال(

52.702.429.418

مبلغ تضمین شرکت در فرآیند 
ارجاع کار )ریال(

2.635.121.471

مدت پیمان
)ماه(

6

شهرستان

حوزه استحفاظی 
هرمزگان

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

آگهی تغییرات 
شرکت هرمز لارو شرکت تعاونی به شماره ثبت 1568 و شناسه ملی 10800054144 به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ1398/09/05 و مصوبه 

شماره 1644/80 مورخ1397/05/30 هیئت مقررات زدائی و تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 
- کلیه سرمایه تعهدی شرکت به مبلغ 157.700.000 ریال طی گواهی بانکی شماره 1032/2131/63900 مورخ1398/09/04 بانک کشاورزی شعبه میناب 

توسط صاحبان سهام پرداخت گردیده است. )996173(
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری میناب

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

آگهی تغییرات
 شــرکت هرمز لارو شــرکت تعاونی به شــماره ثبت 1568 و شناســه ملی 10800054144 به استناد صورتجلســه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده 

مورخ1398/09/10 و مصوبه شماره 1644/80 مورخ1397/05/30 هیئت مقررات زدائی و تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار تصمیمات ذیل اتخاذ شد: 
- سرمایه شرکت از مبلع 241.200.000 ریال به مبلغ 10.000.800.000 ریال منقسم به 5.556 سهم 1.800.000 ریالی بانام از طریق صدورسهام جدید و از 
محل پرداخت نقدی به موجب گواهی بانکی شماره 46 مورخ1398/08/28 بانک ملی ایران شعبه گوربند میناب افزایش یافت و ماده مربوطه در اساسنامه اصلاح 

گردید. )996169(
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری میناب

آگهی تغییرات 
شرکت صندوق حمایت از توسعه فعالیت های کشاورزی زنان روستایی بندرعباس شرکت سهامی خاص به شماره ثبت 12831 و شناسه ملی 10800153397 
به اســتناد صورتجلســه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ1398/02/10 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - خانم راضیه حسین آخوندی به شماره ملی 
3393223534 وموسســه حسابرســی کارای پارس ثبت شده به شماره ثبت 710 و شناسه ملی 10861779819 به نمایندگی آقای مجید نیکبخت به شماره 
ملی 1209356392 به عنوان بازرسان اصلی، خانم حکیمه باژیان به شماره ملی3392253367 به عنوان بازرس علی البدل برای یک سال مالی انتخاب شدند. 

- ترازنامه و حساب سود و زیان سال مالی منتهی به1397/9/30 به تصویب رسید . - روزنامه دریا جهت درج آگهی های شرکت انتخاب شد. )996168(
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

حصروراثت 
آقای عباس مرادزاده فرزند علی به شماره ملی 5869791693  شرح دادخواست به کلاسه 99/70 سردشت از این شورا درخواست گواهی حصروراثت 
نموده و چنین توضیح داده که فرزندش مرحوم حسن مرادزاده فرزند عباس بشماره ملی 5860071531 متولد 1374/12/27 که در تاریخ 1388/12/08 

که در آخرین اقامتگاه خویش به رحمت ایزدی پیوسته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به : 
1- عباس مرادزاده فرزند علی بشماره ملی 5869791693    2-آمنه دادعلی زاده فرزند حسن بشماره ملی 3390509178

 اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از 
تاریخ انتشار نخستین آگهی ظرف یک ماه به آن شورا مراجعه و تقدیم نماید والا گواهی صادر خواهد شد. 

مریم چابک-  دبیر شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد 

قوه قضائیه 
دادگستری جمهوری اسلامی ایران

M.hassannia           @gmail.com
محمد حسن نیا/دریا
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مجمع عمومی عادی نوبت اول شركت تعاونی مصرف مرزنشینان حوزه جزيره قشم در ساعت 18 روز چهارشنبه مورخه 1399/07/16 
در محل دفتر شركت تعاونی به آدرس قشم خیابان ولیعصر جنب اداره پست برگزار می شود. از كلیه اعضاء دعوت می شود شخصاً يا 
وكالتاً جهت اتخاذ تصمیم نسبت به موضوع ذيل در اين جلسه حضور به هم رسانند. داوطلبان تصدی هیئت تصفیه می توانند حداكثر 

ظرف يکهفته از انتشار آگهی دعوت فرم داوطلبی را تکمیل و تحويل دفتر تعاونی نمايند. 
 ضمنا به اطلاع می رســاندكه به موجب ماده 18 آئین نامه نحوه تشکیل مجامع عمومی تعداد آراء وكالتی هر عضو حداكثر سه رای و 
هر شــخص غیرعضو تنها يك رای خواهد بود و اعضای متقاضی اعطای نمايندگی می بايست به همراه نماينده خود حداكثر تا تاريخ 

1399/07/12 در محل دفتر شركت تعاونی حاضر تا پس از احراز هويت و تايید وكالت برگه ورود به مجمع را دريافت دارند. 
دستور جلسه : انتخاب مديران تصفیه

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی نوبت اول 

هیات مدیره شرکت تعاونی مرزنشینان قشم تاریخ انتشار : 99/07/03



ثواب انتشار حدیث روز تقدیم به : روزنامه منطقه جنوب کشور

بنیانگذار روزنامه دریا
زنده یاد حاج ایوب دبیری نژاد

امام جعفر صادق )ع( : گذشت، زکات پیروزی است.
)روضه بحار، ج 2، ص 268 (

آئین نامه اخلاق حرفه ای روزنامه دریا
روزنامه نگار موظف است ضمن دفاع از آزادی خبر و تفسیر و 
انتقاد، اسرار حرفه ای خود را حفظ کند و از افشای اطلاعات و 
اخباری که به صورت محرمانه به دست می آورد به جز مواردی 

که با حکم دادگاه مشخص می شود، خودداری کند.

روزنامه  سیاسی ، اجتماعی ، فرهنگی ، ورزشی  
گستره توزیع : منطقه جنوب کشور

مدیر مسئول و صاحب امتیاز : یعقوب دبیری نژاد 

 بوشهر، خوزستان، سیستان و بلوچستان، 
فارس،کرمان،کهگیلویه و بویر احمد، هرمزگان، یزد

تلفن : 32243734-32246384 -32222793 
 32222635    نمابر:32246600

دفتر : بندرعباس - بلوار امام خمینی )ره( -  سه راه دلگشا 
برج نیلوفر - ورودی غربی-طبقه پنجم - واحد 23

daryanews_bnd@yahoo.com : پست الکترونیکی

چاپ مهدوی کرمان تلفن: 32134838 - 034

Rooznameh_darya : اینستاگرام

سردبیر : سمیه هاشمی پور 
دارای ضریب کیفی 45 و رتبه ششم

 در میان روزنامه های منطقه ای کشور

نمایندگي استانها:
جنوب سیستان و  بلوچستان  شهریار سروش 09158453646         
کرمان  آرزو توکلی چترودی            034-91019101     
کهگیلویه و بویراحمد  علیزاده             09173413270  
یزد    امیرحسین حائری زاده             09334053156          
فارس عزیزاله قهرمانی                     09171140997   
خوزستان  حسن سیلاوی                 09362706723
بوشهر     سیدحسین جعفری             09177746020

سرویس شهرستانها : سعیده دبیری نژاد
سرویس جنوب کشور: امین زارعی

سرویس اجتماعی و حوادث: علی زارعی
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  سال نوزدهم  شماره 3423  
   6 صفر 1442  

  شهرستان بندرعباس به عنوان پایتخت اقتصادی ایران 
اسلامی از آوازه و محبوبیت خاصی برخودار می باشد، 
این محبوبیت آنقدر برای ایران دوستان زیاد بوده است 
که افراد مختلفی را برای ســکونت به این شهرستان 
استان هرمزگان  اقتصادی  کشانده اســت.  موقعیت 
به خصوص شهرســتان بندرعباس یکی از زمینه های 
حضور سرمایه دارن بوده است و وجود بنادر تجاری و 
مراکز پالایشگاهی و حتی صنایع فولادی بر اهمیت این 
شهرستان افزوده است.شهر بندرعباس از محله های 
گسترده ای تشکیل شده است که علی رغم توسعه های 
شهری در اقصی نقاط ایران و جهان، روند توسعه علی 
الخصوص در بافت های فرسوده این شهرستان پیشرفت 

چندانی نداشته است.
 توجه به اقتصاد مشاغل کوچک محله ای

  شهروند بندرعباسی با اشــاره به اقتصاد مشاغل کوچک 
در ســطح محلات بندرعباس اظهار کرد: با بازنگری و کار 
کارشناسی می توان اقتصاد های کوچک فراوانی را در سطح 
محله های شهر بندرعباس ایجاد کرد که این اشتغال زایی افراد 
زیادی را در بر خواهد گرفت.وی با بیان اینکه  مردم ساکن در 
محله های شهر بندرعباس علی الخصوص در بافت فرسوده 
از حمایــت های مالی آنچنانی برخودار نیســتند، افزود: با 
توجه به قانون اصلاح ساختار مسکن در بافت های فرسوده 
شرایط ویژه برای کسب و کارهای اقتصادی این خانوار فراهم 

می شود که نیازمند دید وسیع دولت در این زمینه است.
این شــهروند بندرعباسی نسبت به بیکاری جوانان این دیار 
ابــراز گلایه کرد و گفت: درصد بیــکاری جوانان آن هم با 
تحصیلات عالی و عالیه بیداد می کنــد و این آمار هر روز 

وضعیت صعودی به خود می گیرد.
  یکی از ساکنان محله ای در بندرعباس می گوید: در محلات 
نه امنیت داریم و نه خانه های مان ایمنی دارند، از یک طرف 
اراذل و اوباش، ســارقان و موادفروشــان با راه اندازی کار 
اقتصادی حرام باعث نا امنی در محلات حاشیه ای شده اند و 
از طرفی دیگر در هر بارندگی، سقف خانه های فرسوده مان 
مانند آبکش عمل می کنند و فرش، حصیر، تشک، پتوها و 
زندگی مان به زیر آب می رود و تا چند روز حتی نمی توانیم 

در آن خانه زندگی کنیم.
  به گفته وی مسئولان گویا این محلات را فراموش کرده اند و 
بندرعباس قطب اقتصادی کشور را در منطقه گلشهر خلاصه 
کرده اند و حتی حاضر نیستند به داخل محلات بیایند،با مردم 

صحبت کنند و وضعیت محلات را از نزدیک ببینند.
  شهروند بندرعباسی با بیان اینکه واقعا ساکنان این مناطق 
چــه تقصیری دارنــد، جز فقر و نداری کــه در این مناطق 
زندگی ســختی را می گذرانند و مسئولان هم این محلات 
را به فراموشــی ســپرده اند، ادامه داد: از کمربندی و محله 
چاهستانی ها تا خواجه عطاء، پل خواجو، دوهزار، ششصد 
دستگاه، تپه ا... اکبر، نخل ناخدا، بهشت زهرا، دوراهی ایسینی، 
شــیراول، شیرسوم، محله شمیلی ها، اســلام آباد، گل کنی، 
22بهمن، حسین آباد،. پشت شهر، شهناز، سه زیارتان و شاه 
 حسینی و... ببینید در این ســال ها، مسئولان چه خدماتی
 داده انــد؟  وی گفت: فقط ایام تبلیغات انتخابات برو وبیا به 
این محلات آغاز می شــود و وعده های بی عمل داده می 
شود و برخی از کاندیداها و هواداران شان با سوء استفاده از 
فقر و نداری و محرومیت بیشتر ساکنان مناطق حاشیه نشین، 
برایشان بسته مواد غذایی و... می آورند تا رای شان را جذب 

کنند، درصورتی که همین کاندیداها پس از رای آوردن، پا به 
کوچه های این محلات هم نمی گذارند،آنها دوباره محلات را 
فراموش می کنند تا انتخابات بعدی و این حق مردم محروم 
در این استان ثروتمند نیست، اوج اجحاف و کم مهری در حق 
ساکنان محلات می شود و هیچکس هم خود را در مقابل این 

حاشیه نشینان مسئول نمی داند.
  شرایط شــهروندان با موقعیت شــهر ثروتمند 

بندرعباس در تناقض است
  شــهروند دیگری با ابراز گلایه از وضع موجود، اظهار کرد: 
تا کی باید این وضعیت ادامه داشــته باشد! تاوان چه چیزی 
را می دهیم؟ برای هیچ شــخصی قابل باور نیست که شهر 
ثروتمند بندرعباس که آوازه اقتصادی اش در تمام دنیا پیچیده، 
اما محلاتش اینگونه باشند.وی گفت: چرا بیشتر مسئولانش 
فقط به دنبال منافع خودشان و جناح شان هستند و مردم این 
مناطق دیده نمی شــوند؟ پایتخت نشینان هم فقط به دنبال 
درآمد هرمزگان هستند و مشکلات و محرومیت های استان 
را نمی بینند و مســئولان استان هم که واقعیت ها را به آنها 

نشان نمی دهند.
 خدا کند باران نبارد

  مادر محمدامین در محله آیت الله غفاری هم از فرسودگی 
ســقف ودیوار خانه شــان می گوید که اگر ابری در آسمان 
ببیند، قلبش می لرزد که اگر باران ببارد، آن شــب را باید تا 
صبح در کوچه بخوابند.هنگام بارندگی آب از سقف و دیوار 
وارد اتاق ها می شود وتمام وسایل مان خیس می شود و دعا 

می کنیم خدا کند باران نبارد.
 دیوارهای برق دار

  خانه پیرزنی در کوچه روبروی مســجد معروف به عبدالله 
کریم در محله شهناز بندرعباس کنار خانه مادر شهیدی که 
پارسال توسط خیرین تعمیر شد، وجود دارد که روی کنتور را 
پلاستیک گذاشته بودند تا زمان بارش باران، آب روی کنتور 

نریزد و روی پلاستیک بریزد.
  اهل این خانواده می گفتند شــهرداری از چند ســال قبل 
گفته که قرار اســت از داخل این کوچه خیابان احداث کنند 
و بخشی از خانه مان در مسیر اصلاحات تخریب می شود که 

اگر اینطور می شد و باقی مانده خانه مان و در حیاط پشتی 
را شهرداری اتاق های ایمن برای مان درست می کرد، حداقل 
با آسایش و امنیت می خوابیدیم وزندگی می کردیم؛ نه اینکه 
با اضطراب بخوابیم که مشخص نیست تا صبح، خانه مان سالم 
بماند یا نه که سقف اتاق های فرسوده در حال ریختن هستند 
و بدون امنیت و آســایش می خوابیم، بــاران هم که ببارد، 

دیوارها خیس و گاهی برق دار می شوند.
  سقف ودیوارهای ترک خورده 

  ســقف و دیوار بیشتر خانه های فرسوده در محله آیت الله 
غفــاری بندرعباس ترک خورده اند یا نشســت کرده اند و 
برخی هم فروریخته اند که در بارندگی های دو سه سال اخیر 
هم میزان خســارت ها در بارندگی ها به سقف و دیوار این 
 خانه ها بیشتر بوده است. برخی از ساکنان محروم و فقیر محله 

می گویند کسانی که از جان شان سیر شده اند و یا توان رفتن 
از محله و تعمیر و نوسازی خانه های شان را ندارند، مجبورند 

در همین خانه ها با ترس و اضطراب زندگی کنند
  مصوبه شورای شهر گره ها را باز نکرد و کورتر 

هم کرد
  کسی به فکرشان نیست و مصوبه شورای شهر درخصوص 
قیمت گذاری جهت اخذ ســند املاک محله، گره ها را باز 
نکرد و کورتر هم کرد. بیشتر محرومین محله توان تعمیر سقف 
و دیوار  خانه های فرســوده شان را ندارند و شهرداری هم 
همکاری نمی کند، در این حوزه هم نیاز است نهادهای انقلابی 
مانند سپاه، ستاد اجرایی فرمان امام)ره(، بنیاد مستضعفان و... 
به فریاد محرومان این محله برســند، دولت و ادارات که این 
محــلات را فراموش کرده اند، به جایی اینکه منتظر مانده تا 
خانه ها برســر ساکنان آوار شود و آنگاه برای بیرون آوردن 
اجساد از زیر آوارها اقدام کنند و بازسازی خانه های تخریب 
شده را شروع کنند، از همین الان و قبل از مدفون شدن اهالی 

در زیر آوار، باید بازسازی محله را آغاز کرد.
  نهادهای حمایتی دســت رد بر سینه خانواده ها 

نزنند
  خانواده هایی که تحت پوشــش نهادهای حمایتی هستند، 

بهزیستی و کمیته امداد باید از مددجویان شان حمایت کنند 
و خانه های شان را بازســازی کنند و محرومانی که تحت 
پوشش هیچ نهادی نیســتند، باید نهادهای دیگر اقدام کنند، 
البته در سلسله جلساتی که برای بررسی وضعیت محلات در 
فرمانداری بندرعباس و چندین جلسه با حضور فرماندهان و 
مسئولانی از سپاه هم برگزار شد، این نهاد هم اعلام آمادگی 
کرد برای بازســازی املاک فرسوده و تامین امنیت با نیروی 
انتظامی و دســتگاه های اجرایی همکاری و همراهی داشته 
باشــد و فرماندار بندرعباس به عنوان رئیس شورای تامین 
شهرستان نیز بارها این موضوع را اعلام کرد که انتظار می رود 
با تحقق آن، بخشی از مشکلات این محله برطرف شود، البته 
این تصمیم گیری و مصوبات برای تمام محلات حاشیه ای و 

بافت های فرسوده شهرستان بود.
  انتظار از دستگاه قضایی

  برخی از شهروندان نیز که هفته گذشته اخبار حضور دادستان، 
فرماندار و فرمانده نیــروی انتظامی بندرعباس را در چندین 
مرحله برای ساماندهی دستفروشــان در بازار ماهی فروشان 
بندرعباس در جهت ارتقای بهداشت و سلامتی شهروندان دنبال 
می کردند، با قدردانی از این ســه مقام مسئول در این حوزه؛ 
پیشنهاد و درخواست داشتند که این سه نفر به همراه شهردار و 

دیگر مسئولان هر هفته چند مرحله در یکی از محلات حاشیه 
ای و بافت های فرســوده بندرعباس شــخصا حضور داشته 
باشند و وضعیت محلات را از حوزه های مختلف رصد کنند و 
صحبت های ساکنان را خودشان بشنوند و از نزدیک وضعیت 
محلات را ببینند و دادستان در همان جا به مسئولان اجرایی و 

انتظامی و امنیتی دستورات لازم را صادر کند.
  همت شود،شــاهد تحول بزرگــی در بندرعباس 

خواهیم بود
   اگــر هــر هفته در یکــی از محلات این طــرح اجرایی 
شــود، به طور حتم تا پایان ســال تحول بزرگی در ارتقای 
امنیت و خدمات دهی و در نتیجه رضایت ســاکنان محلات 
ایجاد می شــود و اراذل و اوباش امنیتی برای انجام شرارت 
 نخواهند داشت و وعده حجت الاسلام رئیسی که گفت هیچ 
 نقطه ای برای اراذل و مفسدین و سارقین نباید امن باشد، محقق 

می شود و  محلات نا امن بندرعباس امن می شوند.
  محلات باید به گونه ای باشــد تا ساکنان  با امنیت کامل و 
آزادانه و خاطری آسوده در 24 ساعت شبانه روز بتوانند با 
خیالی راحت در محله رفت و آمد کنند. نخاله های ساختمانی 
و خانه های تخریبی در محلاتی مانند چاهستانی ها، کوی 
گلستان، مینایی ها، نخل پیرمرد باید تخریب و جمع آوری 

شــوند تا به پاتوق سارقان، اعمال خلاف عفت عمومی و... 
تبدیل نشــوند. برخی از ساکنان محلات به گونه ای در فقر 
و نداری هســتند که حتی برای خورد و خوراک و درمان با 
مشــکلات جدی مواجهند و برخی شب ها با شکم گرسنه 
سر بر بالین می گذارند و توان درمان را ندارند که آمار تعداد 
زیــادی از این افراد در مراکز نیکوکاری محلات وجود دارد 
و متولیان مربوطه و خیرین می توانند در این بخش اقدامات 

لازم را انجام دهند.
 زندگی در کنار فاضلاب روان

  برخی از ســاکنان محلات هــم از فاضلاب های روان در 
محلات گلایه مندند و می گویند: حق زن و فرزندان مان این 
نیســت که در این شرایط که بدترین شرایط است و در کنار 
فاضلاب های روان، موش و.... زندگی کنیم. چرا مســئولان 
نمی آیند و وضعیت محلات را ساماندهی نمی کنند؟ چرا با 
مقصرین وضعیت نابسامان محلات برخورد نمی شود؟ تاکی 
باید تاوان ضعف مدیریــت را اهالی این مناطق بدهند؟ آیا 

مسئولان حاضرند خانواده شان در این شرایط زندگی کنند؟

  طرح های حمایتی در مناطق بافت فرســوده اجرا 
می شود

  عزیزالله کناری فرماندار شهرستان بندرعباس در گفت و گو 
با خبرنگار بازار اظهار کرد: رسیدگی به مشکلات بافت های 

فرسوده این شهرستان در دستور کار قرار دارد.
  کناری از برگزاری جلسه های متعدد در این خصوص خبر 
داد و افزود: روند توســعه در بافت های فرسوده شهرستان 
بندرعباس با شتاب بیشتری پیگیری می شود.وی همچنین 
از  حمایت های اقتصادی ویژه ســاکنین بافت های فرسوده 
شهرســتان بندرعباس ســخن گفت و تصریح کــرد: برای 
اشــتغالزایی در محلات حاشــیه ای و بافت های فرسوده 
حمایت لازم صورت می گیرد تا ساکنان این مناطق بخشی 
از خانه خود را برای فعالیت های اقتصادی نظیر راه اندازی 

سوپرمارکت، فضای تجاری، تعمیراتی و... تبدیل کنند.
  وی تاثیــر کاربری اقتصادی بخشــی از محل ســکونت 
شــهروندان در بافت های فرسوده را در راستای حمایت از 
اشتغال و جلوگیری از مشاغل کاذب و خلاف قانون عنوان 
کرد.فرماندار بندرعباس اظهار کرد: جهت بازســازی املاک 
فرســوده و فاقد سند نیز به آنها تســهیلات بانکی و پروانه 
 ســاخت هم داده می شــود و حمایت هــای لازم صورت 
می گیرد.کناری اظهــار کرد: حمایت های لازم و مورد نیاز 
توسط دســتگاه های اجرایی، خدمات رسانی، سپاه و دیگر 
ارگان های همکار از خانواده های  محرومین در این محلات 
و مناطق صورت می گیرد.با این حال باید دید با وعده های 
مسئولان روند توسعه و اشتغال زایی در بافت های فرسوده 
شهرستان بندرعباس به کجا ختم می شود. گرچه مسئولان 
می توانند با عزمی جدی تمام تهدید ها را به فرصت تبدیل 
کنند و شرایط اقتصاد معیشتی و حتی وضعیت سکونتی  مردم 

را در این وضع کنونی التیام بخشند. 
  همچنان امید می رود که با تحقق وعده های مســئولان از 
گذشته تا کنون مواردی که حسب الامر اجرایی می باشد را 
در دســتور کار قرار دهند و شاهد پویایی بیشتر محله های 

شهرستان بندرعباس باشیم.

محرومیت سهم محلات بندرعباس
 از اقتصاد هرمزگان

 برخی از ساکنان محروم و فقیر محله 
می گویند کسانی که از جان شان سیر 
شــده اند و یا توان رفتن از محله و 
تعمیر و نوســازی خانه های شان را 
ندارند، مجبورند در همین خانه ها با 

ترس و اضطراب زندگی کنند

,,

  نوسازی و بهسازی بافت های فرسوده شهری 
به عنوان مسأله ای با ابعاد گوناگون اجتماعی، 
اقتصــادی، حقوقی و فنــی از اوایل دهه 80 
شمسی در برنامه های دولت و شهرداری ها قرار 

گرفته است.
  بافت فرســوده شــهری در فرآیند زمانی طولانی 
شــکل گرفته و تکوین یافته و امروزه در محاصره 
تکنولوژی عصر حاضر و توسعه شهری جدید گرفتار 
شــده است. اگر چه این بافت در گذشته به اقتضای 
زمان دارای عملکردهای منطقی و سلســله مراتبی 
بوده، ولی امروزه از لحاظ ســاختاری و عملکردی 
دچار کمبودهایی شــده و نمی تواند جوابگوی نیاز 

ساکنین باشد.
  تجدید حیات شــهرها نیز ماننــد موجودات زنده 
از طریق نوســازی سلول ها و بافت هایی است که 
همواره فرسوده می شوند. در این یادداشت پژوهشی 
سعی شده است به موضوع نقش دفاتر تسهیلگری در 
افزایش مشارکت مردمی به منظور نوسازی بافت های 

فرسوده اشاره شود.
  مســئله اینجاست که روند نوســازی بافت های 
فرســوده شهری در گذشته و حال، نشان از آن دارد 
که اقدامات دولتی در این زمینه، در مقیاس بســیار 
محدود، ولی بدون توجه به ابعاد اقتصادی، اجتماعی 
و زیســت محیطی این بافت ها انجام شده است تا 
جایی که شــیوه مداخله در بافت های مذکور، فن 
ســالارانه و اقتداری از بالا به پاییــن، با نگارش 
غیرمشارکتی و اجباری برنامه ریزان به مداخله و جا 
به جایی بوده اســت و فقدان راهکارهای مشارکتی 
ســاکنان و امکان پذیری اندک و متوسط مشارکت 
سرمایه گذاران در آنها به چشم می خورد.)جباری و 

همکاران،۱۳8۷:8۷(
  ایجــاد حلقه میانی دولت و ســاکنین بافت های 
فرســوده و به عنوان اصلی ترین خدمت در مناطق 
کم برخوردار شکل گیری دفاتر تسهیلگری با کمک 
بخش خصوصی عاملی است که توانسته حلقه مفقوده 
بافت های فرسوده را به زنجیره تحول محله متصل 
نماید. هرگاه مردم در کارها مشــارکت داده شوند، 
میزان مقاومت و ایســتادگی آنان در برابر دگرگونی 
و نوسازی و نوآفرینی کاهش یافته و راه سازگاری 
پیــش می گیرند؛ از جملــه نمودهای تحقق یافتن 
مشارکت شــهروندان را می توان در نیرومند کردن، 

قدرت بخشی به انسان ها، فراهم نمودن فرصت برای 
رشد، پذیرش مسئولیت و مشارکت در امور شهری و 
تسریع در اجرای پروژه ها دانست. از همین رو جذب 
همیاران محلی، مراقبین اجتماعی و تیم سازی برای 
رفع مشکلات بافت فرسوده از اقداماتی است که در 
دفاتر تسهیلگری و توسعه محلی در حال انجام است 
و این اقدامات توانسته تا حدودی بر مشارکت بیشتر 
ساکنین اثر گذار باشد. هر چند موانعی نیز در تحقق 
مشــارکت مردم که این موانع در موضوعات موانع 
اقتصادی، موانع فرهنگی اجتماعی و فقدان طرح های 

عملیاتی مناسب را شامل می شود.
  محاسن مشــارکت شهروندان به عنوان عامل مهم 
در پیشبرد اهداف بهســازی و نوسازی بافت های 
فرســوده و ناکارآمد شهری می تواند کمک مؤثری 
برای رفع موانع سیاســت گذاری و اجرای طرح ها 
باشد. شهروندان مطلع و درگیر در امورات محله شان، 
شــهروندان متخصصی می شــوند که از نظر فنی، 
وضعیت های بحرانی و مسئله ساز را درک کرده و به 
دنبال راه حل های کل نگر و فراگیر می باشند. در این 
صورت در اجرای برنامه ها نه تنها ممانعتی به عمل 
نمی آورند بلکه همکاری های مؤثری نیز می نمایند.
از طرفــی دیگر فراموش نکنیم مراقبین اجتماعی و 
فعالان اجتماعات محلی می توانند تماس مستمری 
با برنامه ریزان شهری داشته و نظراتشان را در جوی 
آرام به آنها منتقل کننــد و در جریان امور نیز قرار 
گیرند. در واقع مشــارکت روشی است که از حقوق 
تمامی آحاد جامعه در طرح ها و برنامه ها حمایت 
کرده و آنها در امور خودشان دخیل می کند. مشارکت 
مردمی راهی ارزشمند و مؤثر برای کاهش اختلافات 
و نارضایتی هاست و احتمال بروز دعاوی حقوقی 

بسیار کاهش می بابد.
  از اینرو دفاتر تســهیلگری و توسعه محلی با تمام 
توان باید تمرکزشان را به فعال کردن نهادهای محلی 
و افزایش مشــارکت ساکنین در اجرای برنامه های 
شــهری سوق دهند تا تســهیل در مشارکت بتواند 
زمینه ساز تسریع سریع و رشد محلات کم برخوردار 
گردد به همین ســبب در دفاتر تسهیلگری و توسعه 
محلی استان هرمزگان تلاش بر این بوده که علاوه بر 
توجه به نگاه در تدوین پروژه ها برای سازمان ها و 
دستگاه های دولتی به مسئله نقش مشارکت ساکنین 
نیز توجه شود که به طور نمونه می توان در مشارکت 
ساکنین محلات اســلام آباد و گِل کنی بندرعباس 
در رفع مشــکل آســفالت معابر فخار، نصب تابلو 
نامگذاری معابر و شناســایی نقاط ناامن و روشن 

نمودن مکان های خاموش محله اشاره داشت.

 مدیر دفتر تسهیلگری و توسعه محلی اسلام آباد و گِل کنی بندرعباس عنوان کرد 

نقش دفاتر تسهیلگری در افزایش مشارکت 

یادداشت

عماد کمالی 

  گروه خبر // معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی 
شهرداری بندرعباس با تشریح جزئیات بیشتر از اضافه 
شــدن یک منطقه و دو ناحیه جدیــد مدیریتی در این 
شــهرداری گفت: محدوده جدید چهار منطقه مدیریتی 

شهر بندرعباس مشخص شده است.
  به گزارش خبرنگار دریا، محمد مهدی جهانبخش ضمن تشــریح 
راه اندازی یک منطقه جدید در مدیریت شهری اظهار کرد: اضافه شده 
یک منطقه جدید شهری به بندرعباس بر اساس جمعیت افزایش یافته 
شهر از حدود دو سال قبل در دستور کار قرار گرفت.وی با اشاره به 
اینکه پس از پیگیری های فراوان این مســئله به تایید وزارت کشور 
رسیده اســت، افزود: افزایش خدمات بهتر به شهروندان با توجه به 
افزایش تراکم شهری، ایجاب می کرد تا بستری مناسب در مجموعه 
مدیریت خدماتی به شهرداری اضافه کنیم.معاون برنامه ریزی و توسعه 

سرمایه انسانی شهرداری بندرعباس خاطرنشان کرد: بیش از دو سال 
زمان صرف اضافه شدن منطقه مدیریتی جدید و افزایش تعداد مناطق 
از سه به چهار منطقه شده که این اقدام با مطالعه دقیق روی نواحی و 
محلات صورت گرفته است.جهانبخش با بیان اینکه در حال حاضر 
سه منطقه و ۱2 ناحیه مدیریت شهری داری که یک منطقه و دو ناحیه 
جدید نیز به شــهرداری بندرعباس اضافه می شود، گفت: با توجه به 
نیازسنجی های سطح شهر، این اقدام مزیت های قابل توجهی در اداره 

هرچه بهتر امور دارد.
  این مقام مسئول با تاکید بر اینکه اضافه شدن منطقه و نواحی جدید 
شهری با نگاه به سیاست ناحیه محوری و ارتباط نزدیک با شهروندان 
صورت گرفته است، تصریح کرد: توزیع مسئولیت ها بین مدیریت ها و 
افزایش مراکز خدمات رسانی برای رضایت شهروندان و بهبود عملکرد 
از دیگر مزایای اضافه شــدن منطقه و دو ناحیه جدید است.وی با 

اشاره به اینکه انعطاف پذیری، سرعت و کیفیت مدیریت شهری نیز 
جزو اهداف دنبال شــده در افزایش مناطق و نواحی مدیریتی است، 
اظهار کرد: منطقه 4 کمک خوبی برای رفع مشکلات و موضوعات 
شهری دارد که مسیر تحقق آن با همکاری شایسته تقدیر بخش های 
مختلف دنبال شده است.معاون شهردار بندرعباس با اشاره به اینکه 
ساختار نیروی انسانی، ساختمان و غیره جزو نیازهای ایجاد منطقه و 
نواحی جدید است، گفت: بر این اساس، محدوده مدیریت منطقه یک 
از میدان دفاع مقدس تا پل رسالت، منطقه دو از پل رسالت تا میدان 
امام خمینی)ره(، منطقه سه از میدان امام خمینی)ره( تا میدان شهدا و 

منطقه چهار نیز از میدان شهدا تا میدان شهید باهنر است.
  این مقام مسئول عنوان کرد: بر این اساس، هر منطقه دارای سه ناحیه 
مدیریتی است و در تلاش هستیم با رفع نیازهای راه اندازی این منطقه، 

خدمات رسانی لازم از طریق چهار منطقه انجام شود.

محدوده مناطق چهارگانه بندرعباس مشخص شد

 گروه خبر //نشست رفع موانع تولید پرورش 
با حضور  ماهی درقفس اســتان هرمزگان 
آبزی  معاون  هرمزگان،  شــیلات  مدیرکل 
پروری شیلات هرمزگان، نماینده منطقه آزاد 
کشاورزی  جهاد  اراضی  امور  نماینده  قشم، 
استان، نماینده بانک کشــاورزی، نماینده 
جهاد کشــاورزی و معدن استان و جمعی از 
بهره برداران و سرمایه گذاران صنعت پرورش 
ماهي در قفس اســتان هرمزگان در سالن 
جلسات اداره کل شیلات هرمزگان با رعایت 

دستورالعمل های بهداشتی برگزار شد.
  بــه گزارش خبرنگار دریا، مدیر کل شــیلات 
هرمزگان در این نشســت با بیان اینکه پرورش 
ماهــی در قفس  در یک دهه اخیر با اســتقبال 
صیادان و ساحل نشینان روبرو شده و امروزه به 
تجارتی پر سود دربین انواع آبزی پروی تبدیل 
شده اســت گفت: هرمزگان با تلاش و اقدامات 
صــورت پذیرفته در زمینه توســعه طرح های 
پرورش ماهی در قفس در ســطح کشور پیشتاز 
بوده و سرمایه گذاری های متعددی در این زمینه 
جذب گردیده اســت.  دکتر عبدالرسول دریایی  
عنــوان کرد: پرورش ماهیــان دریایی در قفس 
علاوه بر کمک به حفــظ ذخایر آبزیان، یکی از 

فرصت های مناسب ســرمایه گذاری در حوزه 
شــیلات است که به شدت نیازمند حمایت های 

دولت به ویژه در شرایط امروز کشور است.
  وی ظرفیــت های موجود و در دســت انجام 
پــرورش ماهی در قفس اســتان بــه ویژه در 
شهرستان های بندرلنگه، قشم، سیریک و جاسک 
را ویژه و محوری برای تبدیل اســتان به قطب 

پرورش ماهی کشور و منطقه خواند.
  دریایی با اشــاره به شــرایط خاص کشور به 
ویژه اقدامات خصمانه دشــمنان ایران اسلامی 
گفت: بدون شــک همه سازمانها و دستگاه های 
اجرایی با اهدافی مشــترک از قبیل رونق تولید، 
رونق اقتصادی و اشــتغال با تعامل بیشتر در این 
مســیر حرکت خواهند کرد. وی صنعت پرورش  
ماهی در قفس را مانند فرزندی کوچک خواند که 
نیازمند مراقبت و پرورش در مسیر رشد و توسعه 
اســت. وی افزود: پیگیری ها و تلاش خوبی در 
این خصــوص صورت گرفته اســت که بخش 
خصوصی نیز باید با جدیت وپذیرش خطرپذیری 

سرمایه گذاری فعالیت خود را شدت ببخشد.
  مدیرکل شیلات هرمزگان با اشاره به تعاملات 
خوب بانکهــا و حمایت های خــوب آنها  از 
بانکها خواســت تا مساعدت بیشتری نسبت به 

سرمایه گذاران این حوزه داشته باشند.
  دریایی با تاکید بر حمایت از ســرمایه گذاران 
صنعــت پرورش ماهــی درقفس بــا توجه به 
سرمایه گذاری خوب ایشــان در شرایط سخت 
اقتصادی انتظــار می رود همه دســتگاه هایي 
اجرایی و ســازمان های مرتبط یاری رسان این 
عزیزان در مسیر جهش تولید و رونق اقتصادی 
باشــند.  وی با اشاره به سختی تامین تجهیزات 
و تاسیســات پرورش ماهی در قفس گفت: در 
حال حاضر بهترین راه در این مســیر تامین این 
تجهیزات و تاسیســات از داخل کشور است که 
انتظار می رود هم بخش خصوصی و هم بخش 
دولتی در این زمینه پای کار باشــد.  عبدالرسول 
دریایی ورود نمایندگان مجلس به حمایت از این 
صنعت  و مطرح شدن حمایت از صنعت پرورش 
ماهی در قفس در مجلس شورای اسلامی را به 
فال نیک گرفت و افزود: ســرمایه گذاران هرچه 
سریعتر نسبت به خریدتاسیسات  و تجهیز مزارع 

پرورش ماهی درقفس خود اقدام نمایند.
  مدیر کل شیلات هرمزگان در خصوص توسعه 
پرورش ماهی در قفس در جزیره قشم گفت: امید 
است بتوانیم با تعامل بیشتر به ظرفیت پیش بینی 
شده ۱8هزارتنی جزیره قشم برای پرورش ماهی 

در قفس دست یابیم که این مهم مستلزم تسهیل 
در مسائل گمرکات، تسهیل در واگذاری اراضی 
در چارچوب قانون، حمایت از ســرمایه گذاران 
و ... اســت. دریایی تکثیر ماهی برای تامین بچه 
ماهی را از پروژه های با اهمیت شیلات هرمزگان 
بــرای این صنعت خواند و گفت: امید اســت با 
تلاش ها و پیگیری های صورت گرفته در آینده 
شاهد اتفاقات خوبی در این حوزه باشیم در این 
خصوص لازم اســت تا زمانی که این امر محقق 
شــود دولت ارز دولتی یا یارانه برای تامین بچه 
ماهی از خارج کشور در اختیار سرمایه گذاران 
قــرار دهددر صورت عدم حمایت این صنعت با 
رکود چالش جدی مواجه خواهد شد. وی افزایش 
دانش کارشناسان، افزایش حمایت های دولت در 
قالب تسهیلات، تخصیص ارز دولتی، تجهیزات و 
تاسیســات برای اخذ تسهیلات،تخصیص یارانه 
برای این صنعت، تامین بچه ماهی و ... را از اهم 

موارد مطروحه در این نشست خواند. 
  گفتنی است، در این نشست به مسائل و مشکلات 
مطروحه از سوی بهره برداران و سرمایه گذاران 
صنعت پرورش ماهی در قفس استان پرداخته شد 

و راهکارها و پیشنهادات ارائه گردید.

مدیر کل شیلات هرمزگان تاکید کرد 

حمایت از سرمایه گذاران صنعت پرورش ماهی درقفس

         

  گروه خبر// گروه جهادی شهید قورچی زاده سیریک 
ضمن حضور در شرق شهرســتان جاسک، اقدام به 

ساخت منازل مسکونی سیل زده گان کرد. 
  گروه جهادی شــهید قورچی زاده با حضــور در مناطق 
سیل زده شرق شهرستان جاسک نسبت به ساخت منزل مردم 

سیل زده مسکونی روستاهای نوروزکار و کروچ اقدام کرد. 
این گروه 20 نفره در اردوی 4 روزه در منطقه حاضر شــده 
و در حال فعالیت اســت، ساخت ۳ واحد منزل مسکونی به 
گروه جهادی شهید قورچی زاده سیریک واگذار شده است.

به گزارش  تسنیم، گروه جهادی شهید قورچی زاده سیریک 

پیش از این در روستای زاج و داربست بشاگرد نیز فعالیت 
کرد و هم اکنون کار تســطیح و قطعه بندی زمین ها جهت 
ساخت روستای جدید زاج و داربست در قالب شهرک شهید 

سلیمانی را انجام می دهد.        

برپایی اردوی جهادی در مناطق سیل زده جاسک 

علی زارعی/دریا
daryaz           @gmail.com1359


